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Almanya’da Kritik
Erken Seçim

Almanya, 23 Şubat’ta erken genel seçimler için sandık başına gidiyor. 
Seçimlere 29 parti katılacak ve ülkede büyük bir siyasi değişim 

yaşanması bekleniyor. Demokrasinin geleceği için sandığa gidin.
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Almanya, 23 Şubat’ta kritik bir erken genel 
seçime gidiyor. Bu seçimler, ülkenin siyasi 
geleceğini belirleyeceği kadar, burada ya-
şayan biz göçmen kökenliler için de büyük 
bir önem taşıyor. Özellikle Türk toplumunun 
seçime katılım oranı ne yazık ki geçmiş 
yıllarda düşük seviyelerde kaldı. Oysa ki 
siyasette sesimizin duyulmasını istiyorsak, 
vatandaşlık hakkını taşıyan herkesin sandığa 
gitmesi gerekiyor.

Bir yandan siyasi haklarımızı savunmazken, 
diğer yandan eğitim, sosyal hizmetler ve 
kültürel haklarımız konusundaki engelleri 
eleştiriyoruz. Bunun en son örneği, bazı 
ilçelerde Türkçe derslerinin belediyeler 
tarafından engellenmesi oldu. Bu durum, 
toplumumuzun sesini yeterince yükseltme-
mesiyle de bağlantılı. Eğer daha güçlü bir 
temsiliyet istiyorsak, sandık başına gitmeli 
ve oy kullanarak bu sistemde var olduğu-
muzu göstermeliyiz.

Hatun Sürücü’yü Unutmadık

Bu ay, Almanya’daki en trajik olaylardan birinin 
yıldönümünü anıyoruz. 23 yaşındayken töre 
cinayetine kurban giden Hatun Sürücü’nün 
erkek kardeşi tarafından öldürülmesinin 
üzerinden 20 yıl geçti. Onun yaşamı ve 
mücadelesi, kadın hakları konusunda 
hala büyük bir sembol olmayı sürdürüyor. 
Berlin’de onun adına düzenlenen anma 
törenleri, sadece geçmişi hatırlamak değil, 

gelecekte benzer trajedilerin yaşanmaması 
için bir uyarı niteliğinde.

Siyasette Yolsuzluk İddiaları

Son günlerde Berlin’de siyaset sahnesini 
sarsan bir yolsuzluk davası gündemde. Eski 
bir senatörün adının bu iddialarla anılması, 
özellikle de Türk toplumuna yönelik kayda 
değer bir katkısı olmayan biri için üzücü bir 
gelişme. Görevde olduğu dönemde göç-
menlerin sorunlarına duyarsız kalanların, 
şimdi bu tür suçlamalarla yargılanması, 
adaletin işleyişini gösterirken toplumda 
büyük bir hayal kırıklığı yaratıyor.

Feridun Zaimoğlu’nun Yeni 
Romanı

Bir haberimizde edebiyat dünyasından: 
Ünlü yazar Feridun Zaimoğlu, babasının 
ölümünden derinden etkilenerek kaleme 
aldığı yeni romanını piyasaya sürdü. Zai-
moğlu, bu romanında babasının hayatını 
ve kendisi üzerindeki etkisini detaylı bir 
şekilde ele alıyor. 

Şubat ayı, Türk toplumu için hem anma 
hem de harekete geçme zamanı. Sandı-
ğa gitmek, haklarımıza sahip çıkmak ve 
toplum olarak daha aktif bir rol üstlenmek 
zorundayız. Sessiz kaldıkça, elimizden alınan 
hakların geri dönüşü olmayabilir. O yüz-
den, 23 Şubat seçimlerinde oy kullanarak 
sesimizi duyuralım!

Murat Tosun
Yayın Yönetmeni

Berlin’in En Eski Türkçe Dergisi İle 
Yine, Yeni, Yeniden

Türk Seçmenlerin Sorumluluğu 
23 Şubat Seçimleri



Almanya Göç Raporu 
Açıklandı

30

IMPRESSUM / KÜNYE

E-Mail: murat@merhaba-berlin.com
IDN: 1065353715

Herausgeber: B34 Media/Murat Tosun
Geschäftsführer: M. Tosun
Pragerstr.13, 10779 Berlin 

Genel Yayın Yönetmeni
Herausgeber
Murat Tosun
Chefredakteur / ViSdP

Baskı
Werte Medien

Bu sayıda yazı ve fotoğraflarıyla
katkı sağlayanlar
Melih Ekinci
Nesrin Kişmar
Mahmut Tosun

Tasarım
Burak Topkar

Tüm hakları saklıdır
Alle Rechte vorbehalten

Ohne ausdrückliche schriftliche 
Genehmigung ist es nicht gestattet, 
Texte und Fotos zu kopieren oder zu 
vervielfältigen.

Artikel, die mit Namen 
gekennzeichnet sind, entsprechen 
nicht immer der Meinung der 
Redaktion, sondern des Autors. Keine 
Gewähr für unverlangt eingesandte 
Fotos und Manuskripte. Druckfehler 
vorbehalten.

Bei allen Verlosungsaktionen ist der 
Rechtsweg ausgeschlossen.

Wir übernehmen keine Haftung für 
die in den Werbeanzeigen getätigen 
Inhalte und Angebote.

Başbakan Olaf Scholz: 
“Almanya bir göç 
ülkesidir ve vatandaşlık 
reformu doğru bir 
adımdır”

Töre Cinayeti Kurbanı 
Hatun Sürücü, 
Ölümünün 20. Yılında 
Anıldı

8

Almanya’da Yaşlı 
Bakım Sektöründe 
Yeni Bir Eğitim 
Kurumu: Çeşitlilik 
Odaklı BRICKS 
Pflegeakademie 
Açıldı 

36

18

“Alman Milli Takımı’nın İlk Türk Voleybolcusu” 16 
yaşındaki Diyara tribünde basketbolcu, sahada 
voleybolcu!

42



Almanya’da Kritik 
Erken Seçim

Adayları Kısaca 
Tanıyalım

4

8

Berlin’den 
Haberler

Almanya’ya Göç 
Raporundaki 
Önemli Veriler,

Almanya ekonomisi 
2024’te yine 
küçüldü: Sorunlar 
Derinleşiyor,

Almanya Ekonomisi 
2024 Önemli Veriler

Berlin Türk-Alman 
İş Dünyasının Kalbi 
TDU’nun Yeni Yıl 
Resepsiyonunda 
Attı

Alman Basını Sağlık 
Turizmini Masaya 
Yatırdı: “Türkiye’nin 
Altın Çağı Sona mı 
Eriyor?”

Teknoloji 
Dünyasında Çığır 
Açan Yenilikler

31

32

33

34

38

39

Ekonomi

Teknoloji

Berlin’de Türkçe 
derslerine darbe 
Bir ilçe tüm Türkçe 
derslerini iptal etti

Yeni Vatandaşlık 
Yasası

Berlin’de Uğur 
Mumcu Anıldı: 
İsmail Saymaz: 
“Ocak ayı 
gazetecilerin 
matem ayıdır 
Kerbelasıdır”

Bir Akşam Gültekin 
Emre ile: Sanat ve 
Edebiyat Üzerine

Yoga, Tasavvuf Ve 
İnsan

“Yas Yolculuğu” 
Feridun 
Zaimoğlu’nun 
Kaleminden Bir 
Baba ve Oğul 
Hikayesi

14

16

20

28

24

26

Siyaset

Röportaj

Kültür ve 
Sanat



Almanya’da Kritik
Erken Seçim

Bu seçimler, Almanya’nın geleceğini şekillen-
direcek çok önemli bir dönüm noktasında 
yapılıyor. Avrupa’da yükselen aşırı sağ ve 
popülist akımlar, özellikle Donald Trump’ın 
radikal kararlarının  arttığı bir dönemde, 
Almanya’daki bu seçimlerin çok büyük bir 
öneme sahip olduğunu gözler önüne seriyor. 
Ülkede göçmenler ve mülteciler üzerine yapı-
lan tartışmalar, seçim sonuçlarını doğrudan 
etkileyecek unsurlar arasında. Göçmen kökenli 
toplulukların ve özellikle Türk seçmenlerinin 
oyları, seçimlerin kaderini belirleyecek gibi 
görünüyor.

Seçimle İlgili Bilinmesi Gerekenler

• Seçime Katılan Parti Sayısı: 29

• Meclis Üyesi Sayısı: 630 milletvekili

• Seçim Bölgeleri: 299 seçim bölgesi

• Seçmen Sayısı: 59,2 milyon

• Oy Kullanma Yaşı: 18 yaş ve üzeri her 
Alman vatandaşı oy kullanabiliyor

• Oy Kullanma Hakkı: Her seçmenin iki 
oyu var; birinci oy bölgesindeki aday için, 
ikinci oy ise partiye veriliyor

• Türk Kökenli Seçmen Sayısı: 1,7 milyon 
civarında

• 2021 Seçimlerinde Katılım Oranı: %76,6

Almanya, 23 Şubat’ta erken genel seçimler için sandık başına gidiyor. Seçimlere 
29 parti katılacak ve ülkede büyük bir siyasi değişim yaşanması bekleniyor. 

Seçim öncesinde yapılan anketlerde, Birlik Partileri (CDU/CSU) birinci sırada, 
AfD (Aşırı Sağcı Almanya İçin Alternatif Partisi) ise ikinci sırada yer alırken, SPD 
(Sosyal Demokrat Parti) üçüncü ve Yeşiller Partisi dördüncü sırada bulunuyor.
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Başbakan Adayları

Bu seçimde başbakanlık için 
dört ana aday öne çıkıyor:

• SPD (Sosyal Demokrat Parti): Olaf 
Scholz

• CDU/CSU (Hristiyan Demokrat Parti): 
Friedrich Merz

• Yeşiller: Robert Habeck

• AfD (Aşırı Sağcı Parti): Alice Weidel

Almanya’da başbakan doğrudan halk 
tarafından seçilmez; ancak seçim sonrası 
en çok oyu alan parti, Cumhurbaşkanı tara-
fından hükümeti kurmakla görevlendirilir. 
Başbakan ise Federal Meclis milletvekilleri 
tarafından seçilir.

Seçim Barajı

Almanya’da bir partinin Federal Meclis’e 
girebilmesi için yüzde 5’lik seçim barajını 
aşması gerekmektedir. Ancak, bir parti bu 
barajı geçemese de, en az üç doğrudan 
aday kazanarak mecliste temsil hakkı elde 
edebilir. Bu durumda, Sol Parti gibi bazı 
partilerin, yüzde 5 barajını aşamasa bile, 
bu kurallarla meclise girmesi mümkün 
olabilir. Sol Parti’den Gregor Gysi, Diet-
mar Bartsch ve Bodo Ramelow’un secim 
bölgelerinde direkt aday olarak kazanma 
ihtimalleri bulunuyor.

Seçim Barajı Altındaki Partiler 
ve Göçmen Temsili

Göçmen kökenliler tarafından kurulan 
BİG Partisi ve yeni kurulan DAVA Partisi, 
bu seçimlerde yer almayacak. BİG Partisi, 
erken seçim kararı alındıktan sonra yeterli 
imzayı toplamak için zaman bulamayarak 
seçimlere katılmama kararı aldı. DAVA 
Partisi ise sadece Kuzey Ren-Vestfalya 
eyaletinde seçimlere girebilmek için 
imza kampanyası başlattı, ancak bu da 
başarılı olamadı.

BİG Partisi, yayınladığı basın açıklama-
sında, görüşlerine yakın bulduğu Jürgen 
Todenhöfer’in “Die Gerechtigkeit” (Adalet) 
Partisi’ni destekleme çağrısında bulundu. 
Ayrıca, diğer eyaletlerde ise boş oy verme 
çağrısı yaparak tepkilerini göstermelerini 
istedi.

23 Şubat’taki seçimler, Almanya’nın siyasi 
geleceği açısından son derece kritik bir dö-
nüm noktası olacak. Aşırı sağın yükselmesi 
ve göçmenler üzerine yapılan tartışmalar, 
bu seçimlerin kaderini belirleyecek en 
önemli faktörler arasında. Göçmenler ve 
Türk kökenli topluluklar için, bu seçimler 
yalnızca bir siyasi tercih değil, aynı zamanda 
geleceklerinin şekilleneceği bir dönüm 
noktası olacak. Bu seçimler, Almanya’nın 
toplumsal yapısını ve değerlerini yeniden 
şekillendirebilir.
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Almanya Başbakanı Olaf Scholz, çifte 
vatandaşlık ve göç politikaları hakkında 
önemli açıklamalarda bulundu. Scholz, 
Almanya’nın bir göç ülkesi olduğunu 
vurgulayarak, vatandaşlık yasasındaki 
reformların doğru ve yerinde olduğunu 
belirtti. Ayrıca, Almanya’da yaşayan 
Türklerin ülkenin kalkınmasındaki rolüne 
dikkat çekti.

Başbakan Olaf Scholz: 
“Almanya bir 
göç ülkesidir ve 
vatandaşlık reformu 
doğru bir adımdır”
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Seçimler öncesinde Başbakan Olaf 
Scholz ile Başbakanlık’ta görüşme 
fırsatımız oldu. Başbakan Olaf Scholz, 
her zamanki sakin ve mütevazı tavrıyla, 
çalışma odasında bizleri kabul etti.

Başbakanın çalışma ofisi de, tıpkı Baş-
bakanlık binasının dışarıdan göründüğü 
gibi şatafatsız, sade bir tasarımda. 
Görüşme, mülteci önergesinde sonra 
ikinci olarak göçün sınırlandırılması 
tasarısının görüşüleceği güne denk 
geldiği için önemliydi. Uzun süren 
beklemeden sonra nihayet bizi ka-
bul etti. 

Kendisine, Almanya’da yaşayan Türk 
vatandaşlarının en çok merak ettiği 
konulardan biri olan çifte vatandaşlık 
meselesini sorduk. Verdigi yanıt ise kısa 
ama netti:  “Bu ülkemiz açısından çok 
büyük bir hata olur ama bu konudaki 
kararı 23 Şubat’ta yapılacak genel 
seçimlerde seçmenler verecektir” 

Aslında bu cümle birle Almanya’da-
ki Türk kökenli seçmenlere mesaj 
niteliğinde. Elbetteki Türk kökenli 
seçmenlerin sayısı sınırlı. Ancak yine 
de oyların birbirine yakin olduğu 
bir secimde az oylar bile seçimleri 
etkileyebilir. Elbette Başbakan Olaf 
Scholz’un çağrısı Türk kökenli olsun 
ver olmasın Alman secmene: 

“Şundan eminim ki 
Almanların çoğu Vatandaşlık 
Yasası’nda reformu 
çok yerinde ve doğru 
bulmaktadır. Şimdi de 
seçimde doğru partiye 
oy vererek bunu ortaya 
koymalılar. CDU/CSU’nun 
böyle önemli bir reformu iptal 
etmek istemesine şaşıyorum. 
Almanya’nın bunu itiraf edip 
hayata geçirmesinin zamanı 
çoktan gelmişti.”

Scholz bu konuda sözlerine devam 
ederken, Almanya’nın bir göç ülkesi 
olduğunu ve buraya gelen, burada 
çalışmak isteyen insanların ülkeye fayda 
sağladığını vurgulayarak, “Burada ya-
şayan, burada çalışan, dilimizi öğrenen, 
çocuklarını okula gönderen, meslek 
eğitimi yapan veya yüksek öğrenim 
gören bu insanlar Alman vatandaşı 
olma hakkını da elde etmelidir” dedi.

Scholz, vatandaşlık konusunda geç-
mişte Hamburg Eyalet Başbakanı 
olarak düzenlediği vatandaşlık tören-
lerini hatırladı: “En güzel ve en özel 
anlar, Belediye’nin etkinlik salonunda 
düzenlenen vatandaşlık törenleriydi. 
Birisi Alman vatandaşı olduğunda, 
kutlamaya ailenin tüm fertleri birlikte 
gelirdi. Vatandaşlık belgeleri verilir, 
konuşmalar yapılır, milli marş oku-
nurdu. Gurur verici anlardı.”

Sohbetimiz ilerledikçe, Almanya’da 
yaşayan Türklerin ülkenin kalkınma-
sındaki rolüne değindi. Bir çok Alman 
siyasetçi için kolay kabullenilmeyen 
veya söylemekte zorlandıkları ilk nesil 
Türklerin çabalarından övgüyle bah-
setti: “Almanya’nın ekonomik refahı, 
50’li ve 60’lı yıllarda Türkiye ve diğer 
ülkelerden gelen ‘Gastarbeiter’ (Misafir 
işçiler) olmasaydı mümkün olmazdı. 
Bu, günümüze kadar ülkemizi etki-
lemektedir. Çoğu Türkiye’den olmak 
üzere halkımızın üçte birinin kökeni 
başka ülkelerdedir.”

Scholz, vatandaşlık yasasındaki re-
formun, birçok kişiye kökenlerinin 
bulunduğu ülke vatandaşlığından 
feragat etmek zorunda kalmadan 
Alman vatandaşlığını alma imkanı 
sağladığını hatırlatarak, “Bu yasa, 
Almanya’da yaşayan ve buraya kat-
kı sağlayan insanlar için büyük bir 
adımdır” dedi.

Su ana kadar yapılan anketlerde SPD 
çok iyi durumda gözükmese de Baş-
bakan Adayı Olaf Scholz, göçmenler 
ve özellikle de mülteciler hakkında 
olmusuz bir hava esmesine rağmen 
sakin ve kararlı duruşundan taviz 
vermiyor.  
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AfD
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Friedrich Merz (CDU/CSU)

Hristiyan Demokrat Birlik Partisi (CDU) Genel Başkanı Friedrich Merz, muha-
fazakar ve iş dünyası yanlısı politikalarıyla tanınır. Son dönemde, göçmenlik 
konusunda daha katı önlemler alınmasını savunmuş ve bu yaklaşımıyla 
aşırı sağcı AfD’nin desteğini almıştır. Bu durum, Almanya’da II. Dünya 
Savaşı sonrası siyasi tabuları zorlayan bir hamle olarak değerlendirilmiştir. 

Adayları Kısaca Tanıyalım
Almanya’da 23 Şubat 2025’te yapılacak erken genel seçimlerde dört büyük 
parti, başbakan adaylarını ve programlarını belirledi. Adaylar ve partilerinin 

göçmenler ve dış politikaya yönelik yaklaşımları şu şekildedir:

Olaf Scholz (SPD)

Sosyal Demokrat Parti’nin (SPD) başbakan adayı ve mevcut başbakan Olaf 
Scholz, deneyimli bir politikacı. Göçmenlere yönelik daha kapsayıcı ve enteg-
rasyonu destekleyen politikaları savunur. Çifte vatandaşlığa imkan tanıyan 
yasa onun döneminde hayata geçti. Dış politikada ise Avrupa Birliği ile iş 
birliğini güçlendirmeyi ve uluslararası ittifaklara bağlı kalmayı hedefliyor.

Robert Habeck (Yeşiller)

Yeşiller Partisi’nin başbakan adayı ve Ekonomi ile İklimi Koruma Bakanı 
Robert Habeck, çevre politikaları ve sosyal adalet konularına önem veriyor. 
Göçmenlere yönelik insan haklarına dayalı ve kapsayıcı politikaları destekler. 
Dış politikada ise iklim değişikliğiyle mücadele ve sürdürülebilir kalkınma 
konularına öncelik verir. Savunam sanayinin güçlendirilmesinden yana.

Alice Weidel (AfD)

Almanya için Alternatif (AfD) partisinin eş başkanı ve başbakan adayı Alice 
Weidel, aşırı sağcı politikalarıyla biliniyor. Partisi, göçmen karşıtı ve milliyetçi 
söylemleriyle dikkat çekiyor. Dış politikada ise Avrupa Birliği’ne eleştirel 
yaklaşır ve daha bağımsız bir Almanya politikası savunur. 

ÇİFTE VATANDAŞLIĜI BİZ GETİRDİK -
BÖYLE KALMASI GEREK 
FEDERAL SEÇİMLERDE SPD'Yİ
DESTEKLEYİNİZ 

23 
ŞUBAT'TA

İKİ OYUNUZ
SPD İÇİN

FEDERAL MECLİS
ADAYI

HAKAN DEMİR
8
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Alman ekonomisi zayıflıyor, 
ihracat geriliyor, işsizlik 
rakamları artıyor. Bu gelişmeye 
karşı nasıl bir önlem almayı 
düşünüyorsunuz?

Şirketlerin başka yerlere taşındığını ve 
giderek daha fazla insanın işini kay-
bettiğini görüyoruz. İnsanlar, devletin 
gelirlerinden giderek daha fazlasını 
aldığını da fark ediyor. Aynı zamanda 
her şey pahalılaşıyor ve maaşlar artmı-
yor. Bu nedenle biz FDP olarak açıkça 
söylüyoruz: Cesaretsiz bir “aynı şekilde 
devam”ı göze alamayız. Ekonomik bir 
canlanma için insanların performans 
isteğine ve yükselme arzusuna ihti-
yacımız var. İnsanların ve işletmelerin 
ekonomik durumunu iyileştirmek bi-
zim motivasyonumuz - korku yerine 
umutla. Yüksek perdeden konuşmalar 
ve koltuk toplantıları dönemi artık sona 
erdi, Almanya nihayet reformlara ve 
net bir vergi ve harç indirimine ihtiyaç 
duyuyor. Yenilikçi şirketler, iyi maaşlı 
işler ve brütten daha fazla net gelir elde 
etmek, ancak şimdi gerçek değişiklikleri 
başlatma cesaretini gösterirsek müm-
kün olacak. Ne yazık ki SPD ve Yeşiller 
ile bu mümkün olmadı, onlar sadece 
sürekli daha yüksek vergi ve harçlar 
talep ediyor ve bu süreçte ekonomiyi, 
insanları ve günlük sorunlarını giderek 
daha fazla gözden kaçırıyorlar.

Peki bu, orta ölçekli işletmeler 
ve zanaatkarlar için somut 
olarak ne anlama geliyor?

FDP, şirketler ve tüm insanlar için ver-
gileri düşürecek. Bunu sadece pratikte 
defalarca başlatmakla kalmadık, şimdi 
de programımızda açıkça ortaya koyduk. 
Özellikle küçük işletmeler ve orta ölçekli 
şirketler, büyüyebilmeleri için yeniden 
nefes alacak ve ekonomik özgürlüğe sahip 
olacaklar. Bu nedenle, şirket kurmayı ve 
ülkemizdeki birçok yenilikçi fikri başarılı 
ürün ve hizmetlere dönüştürmeyi daha 
kolay hale getirmek istiyoruz. Almanya, 
yenilikçi ürünlerde ve dünya ekonomi-
sinde yeniden ön sıralarda yer almalı, 
sadece geriden takip etmemeli.

Göç ve iltica politikası 
tartışmaları yeniden hız 
kazandı. FDP her zaman 
nitelikli göçe açık oldu. 
Bugün bu konuda ne 
düşünüyorsunuz?

Almanya’nın dünyaya açık bir ülke olması 
gerektiğini defalarca açıkça belirttik. 
Nitelikli göçe ihtiyacımız var. Yasalarımızı 
tanıyan ve çaba gösteren herkes burada 
hoş karşılanmalı - bu kural olmalı, ya-
bancı düşmanlığını asla kabul edemeyiz. 
Ancak bu iş göçünü, illegal göçten net 
bir şekilde ayırmalıyız - SPD ve Yeşiller 
gibi partiler bu ayrımı yapmaktan pek 
hoşlanmıyor. İllegal göçü kabul edemeyiz, 
herkesin uyması gereken yasalar var ve 
burada bulunma hakkı olmayan kişiler 
Almanya’yı terk etmeli. Bu nedenle, 
iltica prosedürlerini üçüncü ülkelerde 
yürütmek, sınır dışı etmeleri nihayet 
hızlandırmak ve tehlikeli kişileri gözaltına 
almak istiyoruz. Bu tür önlemlerin ne 
kadar işe yarayabileceğini Danimarka’da 
görüyoruz; sosyal demokrat hükümet, 
illegal göçe karşı sert önlemler alıyor ve 
bu şekilde aşırı sağ popülistlere zemin 
kaybettiriyor. Bunun neden Almanya’da 
da işe yaramayacağını ve SPD ile Yeşil-
ler’in bunu neden sürekli engellediğini 
anlamıyorum.

Seçim programınızda “Eğitimle 
yükseliş” ifadesi geçiyor. 
Bununla ne kastediyorsunuz?

Çaba gösteren, kendini geliştiren herkesin 
toplumsal olarak yükselme şansı olmalı. 
Bu, özellikle eğitim, iyi bir diploma ve 
daha iyi maaşlı bir iş bulmayı sağlaya-
cak becerilerle mümkün olur. FDP’nin 
program yaklaşımı her zaman, eğitimin 
sosyal kökene, ebeveynlerin eğitim 
geçmişine veya yaşanılan yere bağlı 
olmaması gerektiği yönünde oldu. Ne 
yazık ki, son yıllarda eğitim koşullarının 
sürekli kötüleştiğini görüyoruz - burada 
duruma müdahale etmeliyiz.
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Almanya’daki Türkiye kökenli 
toplum için en öncelikli 
meseleler sizce nelerdir?

Berlin’de yaşayan Türkiye kökenli in-
sanlarımız hem ekonomik sıkıntılarla 
mücadele ediyor hem de Almanya’da 
aşırı sağın yükselişinden endişe duyuyor. 
Özellikle çifte vatandaşlık konusu kritik. 
CDU, kaldırdığımız çifte vatandaşlık 
yasağını geri getirmek ve Alman va-
tandaşlığına geçişi zorlaştırmak istiyor. 
Bu, bu ülkenin inşasında emeği olan 
dedelerimize ve ninelerimize büyük 
bir haksızlıktır. İnsanlarımızın, AfD’nin 
körüklediği ırkçılığa ve İslamofobiye 
karşı oy kullanmak istediğini sahada 
görüyorum. Ekonomi de çok önemli; 
insanlar ay sonunda cebinde para 
kalıp kalmayacağını, kirasını ödeyip 
ödeyemeyeceğini düşünüyor. Konut 
piyasasındaki ırkçılık ve artan fiyat-
lar karşısında bir daire bulmak her 
geçen gün daha zor hale geliyor. 
Ekonomik sorunlar herkesin meselesi, 
ancak göçmen aileler için bu yük 
çok daha ağır.

SPD’nin bu seçimlerdeki ana 
vaatleri neler?

23 Şubat’ta Almanya, zenginleri daha 
da zenginleştiren bir politikayla hal-
kın ekonomik yükünü hafifleten bir 
politika arasında seçim yapacak. 
SPD olarak asgari ücreti 15 Euro’ya 
çıkaracağız, emekli maaşlarını ise 
CDU’nun aksi yöndeki girişimlerine 
rağmen koruyacağız. Kira fiyatlarını 
sınırlandıracak, özellikle Berlin gibi 

konut krizinin yoğun olduğu bölgelerde 
kira artışlarını durduracağız. Gıda ve 
enerji fiyatlarını vergileri düşürerek 
aşağı çekeceğiz. Çalışanlar için gelir 
vergisini de azaltmayı planlıyoruz. 
CDU, FDP ve AfD ise düşük gelirli 
insanların vergi yükünü koruyarak 
varlıklı kesimin vergilerini daha da 
düşürmek istiyor.

Kişisel olarak siyasete atılma 
kararı almanıza ne sebep 
oldu?

Okul yıllarımdan beri adaletsizliklere 
karşı durarak siyasette aktif oldum. 
Göçmen kökenli çocuklar, Alman 
akranlarına kıyasla eğitimde ciddi 
dezavantajlarla karşı karşıyaydı. O 
dönemde, 2020’de SPD’den ihraç 
edilen Thilo Sarrazin, ailemi ve çev-
remi aşağılayan, ırkçı tezler içeren bir 
kitap yayımladı. SPD içinde büyük 
tepkiyle karşılanan bu olay, benim 
Jusos’a (SPD Gençlik Kolu) katılmamı 
sağladı. 2020-2023 yılları arasında 
Jusos Berlin’in başkanı oldum, CDU 
ile koalisyona karşı net bir duruş 
sergiledim. Ardından SPD Berlin 
eyalet başkan yardımcılığı görevine 
seçildim. Şimdi ise doğup büyüdü-
ğüm Tempelhof-Schöneberg’den 
Federal Meclis’e adayım.

Berlin’de seçmenlerinize ve 
Türk toplumu için spesifik 
projeleriniz var mı?

Tempelhof-Schöneberg’de seçilirsem, 
seçim büromu halkımızın hizmetine 
açacağım. Türkiye kökenli insan-
larımız için halihazırda ekonomik, 
kültürel ve sosyal bazı imkanlar var, 
ancak yetersiz. Mevcut imkanları 
daha fazla insana ulaştırmalı, yeni 
fırsatlar yaratmalıyız. Kent belleğine 
büyük önem veriyoruz; geçmişin 
izlerini korumak, toplumsal hafızayı 
güçlendirmek bizim için kritik. 90’lı 
yıllara kadar Schöneberg’de Bülowst-
raße metro istasyonunda kurulan 
Türk Pazarı’nı hatırlıyor musunuz? 
Kültürel bir buluşma noktasıydı, 
Neşet Ertaş’ın orada efsanevi bir 

kaset dükkanı bulunuyordu. SPD 
olarak bu mirası yaşatmak için bir 
Türkçe müzik festivali düzenlenmesi 
için girişimde bulunduk. Türkiye 
kökenli toplumun kamusal hayatta 
daha görünür olması ve toplumsal 
yaşama aktif katılım sağlaması için 
çalışmaya devam edeceğiz.

Son yıllarda Avrupa 
genelinde ve Almanya’da 
aşırı sağın yükselişi endişe 
verici bir hal aldı. Bu durumla 
mücadelede ve nefret 
söylemini engellemek 
adına sizce neler yapılması 
gerekir?

İnternette nefret söylemiyle daha 
etkin mücadele etmeliyiz. İnsanlar 
sosyal medyada hakaretin cezasız 
kalacağını sanıyor. Ancak sosyal medya 
hukukun dışında bir alan değildir. 
Bu tür suçların cezasız kalmaması 
için soruşturmaları hızlandırmalı, 
ilgili birimlerde daha fazla personel 
istihdam etmeliyiz. SPD, aşırı sağa 
karşı mücadelesinde nettir. CDU’nun 
parlamentoda AfD ile iş birliği yapma-
ya açık olduğunu son tartışmalarda 
gördük. Birçok insanımız CDU’ya oy 
vermeyi düşünüyor, ancak aşırı sağla 
ortak hareket eden bir parti, sizin 
çıkarlarınıza hizmet etmez. Hakla-
rınıza ve geleceğinize zarar verecek 
partilere oy vermeyin!

Milletvekili olarak seçilmeniz 
halinde hangi konularda 
ağırlıklı olarak çalışacaksınız?

Konut politikası benim için en önemli 
konulardan biri. Günümüzün en bü-
yük sosyal sorunlarından biri barınma 
krizidir. Özellikle belirli mahallelerde 
yaşayan insanları, artan kira fiyatları 
nedeniyle yerinden edilmekten ko-
rumak için etkin önlemler almalıyız. 
Uygun fiyatlı bir daire bulmak, kirayı 
ödemek her geçen gün zorlaşıyor 
ve toplumumuz bunu bizzat dene-
yimliyor. Federal Meclis’te bu sorunu 
çözmek için çalışacağım.
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BUNDESTAG’TA SİZİN İÇİN 
MÜCADELE EDECEĞİM
23 ŞUBAT’TA SANDIĞA
SİNEM’İ VEKİL SEÇMEYE

Sinem
Taşan-Funke
Tempelhof-Schöneberg için
Federal Meclis Milletvekili Adayı

Ay sonunda daha fazla para kalsın diye.
Önümüzdeki seçim maddi durumunuzu yakından ilgilendiriyor. Ben ve par-
tim SPD, Almanya’da yaşayan insanların yüzde 95’ini rahatlatacak daha adil 
bir vergi sistemi için çalışıyoruz. Devletin ihtiyacı olduğu kaynağı en zengin 
yüzde 2’lik kitlenin vergilerini artırarak kazanmak istiyoruz.

Ev kiralarının düşmesi için.
Tempelhof-Schöneberg’de ev kiraları daha fazla artmamalı. Federal Mec-
lis’in, Berlin bölgesi için kiraları şu anki seviyede donduran bir yasayı (“Mie-
tenstopp”) onaylamasını istiyor; kiracıların kira sözleşmelerinin tek taraflı 
feshedilmesine karşı daha güçlü bir şekilde korunması için mücadele edi-
yorum.

Yaşanabilir maaşlar ve emekli aylıkları için.
Özellikle artan enflasyonun karşısında alım gücünüzü koruyan maaşlar ve 
rahat bir yaşlılığı mümkün kılan emekli aylıkları büyük önem taşıyor. Bu ne-
denle güçlü toplu iş sözleşmeleri ve en az 15 Euro düzeyinde bir asgari ücret 
için mücadele ediyorum. CDU ise emekli maaşlarında tasarruf yapılmasını 
ve emeklilik yaşının yükseltilmesini savunuyor. Buna hayır diyorum!

İnsanlarımızın haklarının ırkçılığa karşı korunması için.
CDU ve AfD, bu yasama döneminde getirdiğimiz çifte vatandaşlık hakkını 
yeniden kaldırmak istiyor; Almanya’da büyümüş çocuklarımızın dahi -başka 
bir ülkenin vatandaşı iseler- Alman vatandaşlıklarını ellerinden almakla teh-
dit ediyor. Almanya’nın ırkçılıktan ve islamofobiden arınmış bir ülke olması 
için benimle beraber mücadele edin.
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Berlin’de Türkçe derslerine darbe  
Bir ilçe tüm Türkçe derslerini iptal etti 

Berlin Başkonsolosu İlker Okan Şanlı, 
Berlin’de faaliyet gösteren Türk ulusal 
ve yerel basın temsilcileriyle bir araya 
geldi. 2024 yılı çalışmalarını özetleyen 
Şanlı, 2025 hedeflerini de basın men-
suplarıyla paylaştı. Basın toplantısına 
konsolos Nağı Tayru, Berlin Eğitim 
Müşaviri Prof. Dr. Metin Aksoy, Aile 
Müşaviri Gökhan Duman ve Basın 
Müşaviri Hasan Kocabıyık eşlik etti.

Ancak toplantıda en çok dikkat çe-
ken ise Berlin Eğitim Müşaviri Prof. 
Dr. Metin Aksoy’un Berlin’deki  bazı 
belediyelerin Türkce derslerine zorluk 
çıkarttığı yönündeki açıklamaları 
oldu. Göreve yeni başlayan Prof. Dr. 
Metin Aksoy, Türkçe ve Türk Kültürü 
derslerine yönelik bazı belediyelerin 
ciddi zorluklar çıkardığını belirtti.

Verilen bilgiye göre 31 Ocak itibarıyla 
Schöneberg İlçe Belediyesi, okullardaki 
Türkçe derslerini tamamen iptal etti. 
Bu karar nedeniyle Schöneberg’deki 
Türk öğrenciler, artık Türkçe eğitimi 
alamıyor. Benzer şekilde, Charlot-
tenburg-Wilmersdorf Belediyesi 
de Türkçe derslerinin devamında 
sorunlar yaşandığını bildiren bele-
diyeler arasında yer aldı.

Kardeş Belediyeler Çözüm 
Yerine Engel mi Çıkartıyor?

İlginç bir detay ise Charlottenburg-Wil-
mersdorf Belediyesi’nin kısa bir süre 
önce İstanbul’un Şişli ilçesiyle kardeş 
belediye anlaşması imzalamış olması. 
Ancak bu dostluk anlaşmasına rağ-

men, Türkçe eğitim konusundaki bu 
olumsuz tavrın devam etmesi, Türk 
toplumunda büyük hayal kırıklığına 
yol açtı.

Eğitim Müşaviri Prof. Dr. Aksoy, 
yaşanan sorunlara dikkat çekerken, 
“Türkçe eğitim alan öğrencilerimiz, 
bu engellemelerden doğrudan 
etkileniyor. Konuyu çözmek adına 
ilgili makamlarla görüşmelerimizi 
sürdürüyoruz” dedi.

100 Bin Üzerinde İşlem 
Gerçekleştirildi

Berlin Başkonsolosu İlker Okan Şanlı 
ise basin toplantısında 2024 yılında 
yapılan faaliyetleri anlattı.

Başkonsolos Şanlı, 2024 yılında 100 
binden fazla işlem gerçekleştir-
diklerini ifade etti. Yaz aylarında 
günlük ziyaretçi sayısının bin kişiye 
ulaştığını belirtti. Türkiye’de emeklilik 
alanında yapılan düzenleme ne-
deniyle kamuda çalışan sözleşmeli 
personel dahil dahil olmak üzere bir 
çok memnun emekliye ayrıldığını 
ve bunun Berlin Başkonsolosluğu 
için de geçerli olduğunu söyledi. 
Başkonsolos Şanlı, “Personelimizin 
yüzde 30 oranında eksik olmasına 
rağmen hizmet sunmaya devam 
ediyoruz. Bakanlığımızın talimatla-
rıyla yeni personel alımları başlatıldı. 
Kısa süre içerisinde eksik kadroları 
tamamlayıp eski hizmet kalitemizi 
yakalamayı hedefliyoruz” dedi.

Berlin’de bazı belediyeler Türkçe derslerini engellemeye başladı. 
Schöneberg Belediyesi, 31 Ocak’tan itibaren Türkçe derslerini tamamen 

iptal etti. Bu kararı Türk toplumuna karşı önyargının bir yansıması olarak 
görenler, tepkisiz kalan Türk toplumu için de “Haklarımızı savunmakta 

neden bu kadar pasifiz?” eleştirisinde bulunuyor.
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Vatandaşlarla Etkin İletişim

Vatandaşlarla daha etkili ve şeffaf 
bir iletişim hedefi doğrultusunda 
çalıştıklarını vurgulayan Şanlı, şunları 
kaydetti: “Eleştiriye açık bir yönetim 
anlayışı ile çalışıyoruz. Günde yaklaşık 
200 yazılı soruya cevap veriyoruz. 
Vatandaşlarımızın sorularını hızla 
çözmeye ve danışmanlık hizmetleriyle 
ön plana çıkmaya çalışıyoruz.”

2024 yılında verilen 
hizmetlerden öne çıkanlar:

• Hukuk danışmanlığı: 750 vatan-
daşa destek verildi.

• Aile danışmanlığı: 800 vatanda-
şımız hizmet aldı.

• Tapu işlemleri: 4.350 işlem ta-
mamlandı.

• Ziyaretler: 120 şirket ve 100 der-
neğin 80’i ziyaret edildi.

2025’in Gündemi: Çoklu 
Vatandaşlık ve Mavi Kart

2025 yılında Türk vatandaşlarını yakın-
dan ilgilendiren en önemli konunun 
Almanya’daki çoklu vatandaşlığa 
imkan tanıyan düzenleme kapsa-
mında yeniden Türk vatandaşlığına 

yapılan başvurular olduğunu belirten 
Başkonsolos Şanlı, “Mavi kart sahip-
lerinin Türk vatandaşlığına geçişi ko-
nusunda kapsamlı bir hazırlık yaptık. 
Vatandaşlık süreci genellikle 3-4 ay 
sürüyor. Şu ana kadar Berlin’de 1.350 
başvuru alındı ve bunların 650’si hala 
devam ediyor. Almanya genelinde 
ise toplamda 15 bin başvuru yapılmış 
durumda” dedi.

“Haklarımız Önceliğimiz”

Başkonsolos Şanlı, “Dünyanın ne-
resinde olursa olsun vatandaşları-
mızın haklarından tam anlamıyla 
yararlanmasını sağlamak en büyük 
önceliğimiz. Bürokratik süreçleri 
azaltmaya çalışsak da vatandaşlık 
konusu hassas bir alan ve titizlikle 
ele alınıyor. Önümüzdeki süreçte 
daha hızlı ve etkili bir hizmet sun-
mayı amaçlıyoruz,” diyerek sözlerini 
tamamladı.

Aile Müşavirliği: Koruyucu 
Aile Sayısında Büyük Artış

Aile Müşaviri Gökhan Duman ise, 
çocuğu koruma altına alınan veya risk 
altında olan ailelere yönelik çalışmaları 
değerlendirdi ve “2024 yılında toplam 
142 vatandaşımıza destek sağladık. 

Özellikle çocuklarının koruma altına 
alınma riski taşıdığı vakalarda ailelere 
hem teknik hem de hukuki rehberlik 
sunduk” dedi.

Duman, Türk koruyucu aile sayısın-
daki büyük artışa da dikkat çekerek, 
“Alman makamları başlangıçta sadece 
1 koruyucu Türk  aile olduğunu söy-
lüyordu. Biz çalışmalara başladıktan 
sonra bugün bu sayı 77’ye ulaştı” diye 
ekledi. Ayrıca düzenledikleri bilgilen-
dirme toplantılarıyla göçmenlerin 
sosyal hizmetlerden nasıl yararla-
nabileceğini aktardıklarını ifade etti.

Göreve yeni başlayan Berlin Eğitim 
Müsaviri Prof. Dr. Metin Aksoy ise 
Berlin okullarında verilen Türkce ve 
Türk kültürü derslerinin durumunu 
anlattı. Bazı ilçe belediyelerinde Türkçe 
derslerinin verilmesine yönelik bir 
takim sorunların bulunduğunu ak-
taran Aksoy, bir belediyenin 31 Ocak 
itibariyle Türkce derslerini tamamen 
engellediğini vurguladı. Aksoy, bu 
konunun çözümü için gerekli gö-
rüşmeleri yaptıklarını belirtti.
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Yeni Vatandaşlık Yasası
Almanya’da “Yeni Vatandaşlık Yasası”nın kabulüyle 

yeniden Türk vatandaşlığının kazanılmasının 
mümkün hale gelmesi tarihi bir fırsat niteliğindedir.

Kıymetli vatandaşlarımız,

Küreselleşme, bireylerin farklı ülkelerde yaşamalarını, çalışıp eğitim almala-
rını kolaylaştırırken, kültürel kimliklerin korunmasını da önemli bir mesele 
haline getirmiştir. Çoklu vatandaşlık, bu bağlamda, küreselleşen dünyada 
bireylerin kültürel bağlarını koparmadan, farklı toplumlarla uyum içinde 
yaşamalarını sağlayan bir araçtır. Almanya siyasetinde yıllarca süren bir 
mücadelenin ürünü olan çoklu vatandaşlık, vatandaşlık hukuku bakımın-
dan çağdaş bir bakışın tezahürüdür ve günümüzdeki sosyal hareketliliğin 
bir gereğidir.

“Opsiyon modeli”nin terk edilerek Almanya’da yeni vatandaşlık yasasının 2024 
yılının Haziran ayında yürürlüğe girmesiyle ve çoklu vatandaşlığın mümkün 
kılınmasıyla birlikte, gerekli şartların taşınması halinde, vatandaşlarımızın 
Alman vatandaşlığına geçerken T.C. vatandaşlığını koruyabilmeleri, ayrıca, 
Alman vatandaşlığına sahip çoğu mavi kart hamili insanımızın yeniden 
Türk vatandaşlığına geçmeleri mümkün hale gelmiştir. Bu çerçevede, 
yasa, Almanya’da ikamet eden ve geçmişte Türk vatandaşlığından çıkmak 
durumunda kalan insanımız için önemli bir imkân sunmaktadır. 

Yeni düzenleme, yalnızca bireysel düzeyde sahip olunan haklar alanındaki 
bir genişlemenin çok ötesindedir. Zira, Türkiye ve Almanya arasındaki en 
güçlü bağların Almanya genelinde yaşayan ve sayıları 3,5 milyonun üze-
rindeki Türk toplumunun ortaya koyduğu beşerî bağlar olduğu gözönüne 
alındığında, yeni vatandaşlık yasasıyla iki ülke arasındaki insani köprünün 
daha da kuvvetleneceğini söylemek mümkündür.    

Türk toplumunun kıymetli fertleri,

Yukarıda özetlenen faydalar temelinde, yeniden Türk vatandaşlığının ka-
zanılması imkanından istifade edilmesini önemle teşvik ediyoruz. 

Yeniden Türk vatandaşlığını kazanmak isteyenler için başvuru süreci sa-
deleştirilmiş ve kolaylaştırılmıştır. Ön başvuru niteliğindeki randevu www.
konsolosluk.gov.tr sayfası üzerinden alınabilmektedir. Randevu günü 
Başkonsolosluğumuza şahsen yapılacak başvurunun akabinde, başvurular 
Türkiye’deki makamlarımızca sonuçlandırılmaktadır. Başvurunun sonucu, 
e-Devlet sistemi üzerinden sorgulanabilmektedir. 

Sürecin detayları hakkında, Başkonsolosluğumuzdan e-posta yoluyla 
(konsulat.berlin@mfa.gov.tr) bilgi almak mümkündür.

En iyi dileklerimizle, 

İlker Okan ŞANLI

T.C. Berlin Başkonsolosu
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Berlin hat so 
viel mehr zu 
bieten!
Mit 7gün Ayran. 

7guen.deProbiere jetzt die erfrischenden 
Getränke von 7gün!

Erhältlich in ausgewählten Supermärkten.



Berlin’de iki ayrı ilçede düzenlenen anma 
törenleriyle Hatun Sürücü’nün hatırası 
yaşatıldı. Bu törenler, Almanya’daki kadın 
hakları savunucuları için de önemli bir 
sembol niteliğini taşıyor.

Federal Aile, Yaşlılar, Kadınlar ve Gençlik 
Bakanı Lisa Paus, Hatun Sürücü’nün 
ölümünün 20. yıldönümünde Berlin’de 
düzenlenen anma törenine katıldı. Eski 
Tempelhof Havaalanı binasında ger-
çekleştirilen etkinlikte, kadın cinayetleri 
ve töre cinayetlerine karşı mücadele 
konusu ele alındı.

Bakan Paus ise yaptığı konuşmada, 
yılın ilk haftalarında en az 24 kadının 
öldürüldüğüne dikkat çekerek, “Bu, 
toplumun yalnızca belli kesimlerinde 
değil, her alanda yaşanan bir sorun. Ev, 
çoğu kadın için en tehlikeli yer olabilir 
ve katiller genellikle en yakın erkekler 
arasından çıkıyor” dedi.

Anma töreninde, Hatun Sürücü adına 
verilen ödüller de sahiplerini buldu. 
Bakan Paus ayrıca kadınlara yönelik 
şiddetle mücadelede önemli bir adım 
olarak görülen Gewalthilfegesetz (Şiddet 

Töre Cinayeti Kurbanı Hatun Sürücü, 
Ölümünün 20. Yılında Anıldı

Almanya’da töre cinayetine kurban giden Hatun Sürücü’nün ölümünün 
üzerinden tam 20 yıl geçti. 7 Şubat 2005’te Berlin-Tempelhof’taki bir otobüs 

durağında en küçük erkek kardeşi tarafından başından üç kurşunla vurularak 
öldürülen Sürücü, Almanya’da göçmen kökenli kadınlara yönelik baskı, şiddet ve 

namus cinayetleri tartışmalarının odak noktalarından biri haline gelmişti. 
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Yardım Yasası) hakkında bilgi verdi. SPD ve 
CDU’nun desteğiyle Bundestag’dan geçen 
bu yasa, Almanya’daki tüm kadınlara ücret-
siz barınma ve danışmanlık hakkı tanıyor.

Federal hükümet, önümüzdeki 10 yıl bo-
yunca eyaletlere 2,6 milyar euro destek 
sağlayacak. Berlin bu fondan 150 milyon 
euro alarak kadın sığınma evleri ve da-
nışmanlık merkezlerini güçlendirecek. Şu 
anda Berlin’de 10 bin kadına yalnızca 1,34 
sığınma evi yatağı düşerken, yeni yasayla 
bu sayının artırılması hedefleniyor. Şiddet 
mağdurlarına yönelik bu yasa tasarısının 
son onayı, 14 Şubat’ta Federal Konsey’de 
yapılacak oylamayla verilecek.

Alman Kadın Hukukçular Birliği Ceza Hu-
kuku Komisyonu Başkanı Dilken Çelebi 
de, Hatun Sürücü cinayetinin uzun yıllar 
‘namus cinayeti’ olarak anıldığını belirterek, 
bu terimin sorunun yalnızca göçmenlerle 
ilişkilendirilmesine yol açtığını vurguladı. 
Çelebi, kadınların sadece kendi hayatlarını 
belirleme hakkını savundukları için öldü-
rüldüğünü ve bunun yalnızca göçmenlerle 
sınırlı olmadığını ifade etti.

1982 yılında Berlin’de dünyaya gelen Hatun 
Sürücü, ataerkil bir aile ortamında büyüdü. 
Henüz 16 yaşındayken babası tarafından 
okuldan alınarak Türkiye’ye, kuzeniyle zorla 
evlendirildi. Bu evlilikten bir oğlu oldu. 
Ancak Hatun, bu evliliği bitirerek Berlin’e 
geri dönmeyi başardı. 

Berlin’e döndükten sonra ailesiyle yaşamaya 
başlayan Hatun, bağımsızlığını kazanma 
mücadelesinden vazgeçmedi. Oğlu ile birlikte 
genç anneler için bir barınma evine taşındı, 
başörtüsünü çıkardı ve elektrik tesisatçılığı 
alanında meslek eğitimine başladı.

Hatun Sürücü, 7 Şubat 2005’te en küçük erkek 
kardeşi tarafından ‘aile onurunu kurtarma’ 
bahanesiyle başından vurularak öldürüldü. 
Cinayeti işleyen kardeş, Almanya’da 9,5 yıl 
hapis cezasına çarptırıldı ve hapis cezası 
sonrası Türkiye’ye sınır dışı edildi. Kardeş, 
mahkemede Hatun’un Batılı yaşam tarzın-
dan nefret ettiğini söyledi. Olayla ilgili iki 
abisi de ‘cinayeti azmettirme’ suçlamasıyla 
Türkiye’de yargılandı ancak delil yetersizliği 
nedeniyle beraat etti. 

Berlin Eyaletin  Çalışma, Sosyal İşler, Eşitlik, 
Entegrasyon Senatörü SPD’li siyasetçi Can-

sel Kızıltepe, Hatun Sürücü’nün ölümünün 
20.yılında bir mesaj yayınladı. Kiziltepe, şu 
açıklamayı yaptı: 

“Hatun Sürücü sadece 23 yaşındaydı. Hayatı 
çok erken sona erdi. Kendi kaderini tayin 
etme ve özgürlük arzusunun bedelini ölümle 
ödedi. Cesaretinin ve kendi kaderini tayin 
ettiği bir yaşam hayalinin bedelini ödedi. 
Hatun Sürücü, oğlunun sorumluluğunu 
tek başına üstlenen ve birlikte gelecekleri 
için çok çalışan genç bir anneydi. Elektrikçi 
olmak için çıraklık sınavına girmek üzereydi. 
Ve hayatından koparıldı. Hatun Sürücü’nün 
ölümünün 20. yıldönümünde sadece onu 
değil, fiziksel ve duygusal şiddete maruz 
kalan ya da öldürülen diğer tüm kız ço-
cuklarını ve kadınları da anıyoruz. Bunu 
hafife almamalıyız! Kökeni, dini veya cinsel 
kimliği ne olursa olsun her kadının ve her 
kız çocuğunun güvenli ve kendi kaderini 
tayin edebildiği bir yaşam sürebileceği bir 
toplum için hep birlikte mücadele etmeliyiz.

Hatun Sürücü’nün kaderinin unutulmaması 
ve kadın hakları için mücadele etmekten 
asla vazgeçmememiz için elimden gelen 
herşeyi yapacağım”
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Berlin’de Uğur Mumcu Anıldı:
İsmail Saymaz: “Ocak ayı gazetecilerin 

matem ayıdır Kerbelasıdır” 
Berlin’de faaliyet gösteren Halkı Devrimci Birliği 
(HDB), 24 Ocak 1993’te suikasta kurban giden 
araştırmacı gazeteci Uğur Mumcu’yu anmak 
için özel bir etkinlik düzenledi. Etkinliğin konuğu 
olan gazeteci-yazar İsmail Saymaz, Mumcu’nun 
gazetecilik mirası ve günümüze yansımaları üzerine 
dikkat çeken değerlendirmelerde bulundu.

“Uğur Mumcu Eğilmedi, 
Bükülmedi”

HDB Yönetim Kurulu Üyesi Melih 
Şengölge’nin moderatörlüğünde 
gerçekleşen etkinliğin açılış konuş-
masını HDB Başkanı Ahmet İyidirli 
yaptı. İyidirli, Uğur Mumcu’nun HD-
B’nin onursal üyesi olduğunu hatır-
latarak, “Mumcu, yaşamı boyunca 
laiklik, demokrasi, Cumhuriyet’in 
temel ilkeleri ve hukuk devleti için 
mücadele verdi. Yolsuzluklara karşı 
çıktı, emekten yana tavır aldı ve asla 
eğilip bükülmedi” dedi.

Etkinlik kapsamında düzenlenen 
“Aydınlanmanın İzinde Cumhuri-
yet’in Bugünü” panelinde konuşmacı 
olarak yer alan Saymaz, Türkiye’nin 
yakın tarihine dair çarpıcı değerlen-
dirmeler yaptı.

Gazetecilerin Kara Ayı: Ocak

Panelde, basın özgürlüğü ve gazete-
cilere yönelik saldırılar da gündeme 
geldi. Etkinliğin başında, katledilen 
gazeteciler Uğur Mumcu, Abdi İpekçi, 
Ahmet Taner Kışlalı, Çetin Emeç, Hrant 
Dink, Musa Anter, Bahriye Üçok ve 
birçok aydın için bir dakikalık saygı 
duruşu yapıldı.

Saymaz, Ocak ayının Türkiye’de ga-
zeteciler için adeta bir “Kerbela” 
olduğunu vurgulayarak, Evrensel 
muhabiri Metin Göktepe’nin 1996 
yılında polisler tarafından gözaltında 
dövülerek öldürülmesini hatırlattı. 
“Göktepe, sadece gazeteci olduğu 
için öldürüldü. Davası yıllarca şehirden 
şehre sürüklendi, ama onu döven 
polisler uzun süre görevine devam 
etti” dedi.

Tarihten Günümüze 
Gazetecilik Mücadelesi

Saymaz, Uğur Mumcu’nun gazete-
ciliğe ve hukuka olan katkılarını ele 
alarak, Türkiye’de basın özgürlüğü-
nün yıllar içinde nasıl şekillendiğini 
anlattı. 1960’lardan günümüze uza-
nan süreci tarihsel karşılaştırmalarla 
değerlendiren Saymaz, özellikle 1960 
darbesi sonrası demokratik ortamda 
sosyalist hareketlerin, sendikaların ve 
basın dünyasının büyük bir atılım 
yaptığını belirtti.

“Mumcu’nun Mücadelesi 
Bugün de Devam Ediyor”

Saymaz, Uğur Mumcu’nun yalnızca 
bir gazeteci değil, aynı zamanda top-

lumsal hafızaya yön veren bir aydın 
olduğunu vurgulayarak, “Bugün 
hâlâ onun yazıları bize yol gösteriyor. 
Onun üzerine çalıştığı konuların çoğu 
hâlâ güncelliğini koruyor. Mücade-
lesi, bugün de bizlere ışık tutuyor” 
ifadelerini kullandı.

Etkinlik, katılımcıların soruları ve Say-
maz’ın değerlendirmeleriyle sona erdi.
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Berlin’de 
Kültürlerarası 
Ramazan Şenliği! 
Berlin’de unutulmaz bir Ramazan akşamına davetlisiniz! Gele-
neksel Anadolu ve Orta Doğu mutfağından sınırsız iftar büfesi, 
kültürel sunumlar ve el yapımı ürünlerin sergilendiği pazar 
stantları sizleri bekliyor.

Bu eşsiz Ramazan 
deneyimini 
kaçırmayın! 

6 yas altı çocuklar 
ücretsiz

Standart fiyat: 45 
EUR (kişi başı)

6-12 yas arası:  20 EUR 
(Çocuk başına)

Neler sizi bekliyor?

Zengin İftar Büfesi – Vegan, vejetaryen 
ve et seçenekleriyle otantik lezzetler

Kültürel Sunumlar – İslam, Hristiyanlık 
ve Yahudilik dini temsilcileri

Geleneksel Pazar – El yapımı Anadolu 
ve Orta Doğu sanat eserleri

Sınırsız Türk çayı ve serinletici 
içeceklerle sıcak bir iftar 
ortamında buluşalım!

Yer: Altınsaray Düğün Salonu

Tarih & Saat: 1-31 Mart tarihleri 
arası her gün– İftar saatinde

Adres: Altınsaray Düğün 
Salonu Drontheimer Str. 32, 
13359 Berlin

Rezervasyon



Berlin’de Türk 
Girişimciler İçin 
İlham ve Finansman: 
Türk Girişimciler 
Masası Beşinci 
Yılını Kutladı

Berlin’deki Türk girişimciler için 
önemli bir destek platformu 
olan Türk İşletmeleri Masası 
(Türkischer Mittelstandstisch), 
beşinci yılını özel bir etkinlikle 
kutladı. EKSTRATEGY ve 
BürgschaftsBank Berlin (BBB) iş 
birliğiyle düzenlenen etkinlikte, 
Türk-Alman Sanayi ve Ticaret 
Odası (TD-IHK) üyesi yaklaşık 
40 girişimci bir araya geldi. 
Platform, girişimcilere finansal 
destek ve ilham sunarken, 
katılımcılar için yeni bağlantılar 
ve iş birliği fırsatları yaratmaya 
devam ediyor.



Bankacılık ve Finansman 
Olanakları Gündemdeydi

Toplantının moderatörlüğünü üstle-
nen EKSTRATEGY Genel Müdürü ve 
BürgschaftsBank Fahri Elçisi Emre 
Kiraz, etkinliğin işletmelere yalnızca 
bilgi sağlamakla kalmayıp, ağ kurma 
açısından da büyük önem taşıdığı-
nı belirtti. BürgschaftsBank Genel 
Müdürü Peter Straub ise bankanın 
girişimcilere sağladığı kredi garanti-
leri ve sessiz ortaklık gibi finansman 
desteklerine dair detaylı bir sunum 
gerçekleştirdi. Straub, özellikle Berlin’e 
yeni gelen girişimciler için sundukları 
olanakların altını çizdi.

TD-IHK Genel Müdür Yardımcıları 
Sevgi Kalaycı ve Nalan Yetim, bankanın 
üyeleri için kritik bir rol üstlendiğini 
vurguladı. İki yönetici de Türkiye’den 

yeni gelen işletmeler için finansman 
kaynaklarının elzem olduğunu belirtti 
ve iş birliğinin daha da geliştirilmesi 
gerektiğini söyledi.

Tedarik Zincirlerine Yönelik 
Yasa Anlatıldı

Prof. Dr. Mehmet Köksal ise tedarik 
zincirlerinde çevre ve insan hakları-
na ilişkin kurumsal sorumlulukları 
düzenleyen Tedarik Zinciri Özen 
Yükümlülüğü Yasası üzerine kap-
samlı bir sunum yaptı. Bu sunum, 
hem kurumsal finansman hem de 
sürdürülebilirlik konularında katılım-
cıların ilgisini çekti.

Başarılı İşbirlikleri ve Ağ 
Kurma Fırsatları

Etkinlikte söz alan bazı girişimciler, 

BürgschaftsBank ile olan başarılı iş 
birliklerini paylaşarak, kişisel temasların 
ve kurumsal finansman desteğinin 
önemini vurguladı. Emre Kiraz’ın 
bankanın tanıtımı ve girişimcilere 
olan katkılarının büyük bir değer 
yarattığı ifade edildi.

Networking Teras Buluşması 
ile Son Buldu

Sunumların ardından, katılımcılar 
BürgschaftsBank’ın çatı terasında, 
Restaurant Mephisto tarafından ha-
zırlanan enfes büfe eşliğinde sohbet 
etme ve bağlantılarını güçlendirme 
fırsatı buldu. Rahat atmosfer, giri-
şimciler arasındaki iş birliğini teşvik 
eden yeni fikirlerin ortaya çıkmasına 
zemin hazırladı.

www.ekstrategy.comKurfürstendamm 182, 10707 Berlin
+49 172 760 90 80
+49 30 680 756 00
emre.kiraz@ekstrategy.com

EKSTRATEGY GmbH
Emre Kiraz (Geschäftsführer)



Merhaba, ben Handan 
Tosun. Yoga ile tanışmam 
2000 yılında oldu ve o 
günden beri bu pratiğin 
hayatımda yarattığı olumlu 
değişiklikleri keşfetmek-
teyim. Yoga’ya, „Hatha 
Yoga“ diye bilinen klasik 
yoga pozisyonlarını (asa-
na) öğrenerek başladım. 
Yıllar içerisinde çeşitli yoga 

disiplinleriyle haşır neşir olarak Yoga öğretmenliği 
eğitimleri aldım. 

Kendimi tanımam  ve nefsimi terbiye yoldunda 
büyük katkıları olan yoga deneyimlerime, yaşam 
yolculuğumda  kültürümüzün özünde büyük bir 
cevher olan Tasavvuf’u da yoldaş eyleyerek yola 
devam eden bir fakirim. Bu yolculukta öğrendik-
lerimi ve deneyimlerimi paylaşmak adına Yoga 
dersleri vermekteyim. Bu bağlamda verdiğim yoga 
dersleri içerinde Tasavvuf bilgilerini de birleyerek 
bu rüya alemi olan dünya hayatını kolaylaştırmak 
ve günlük yaşamda, su misali kolaylıkla, dengede, 
beden ve ruh sağlığını korumak için yoga pratikleri 
yaptırmak nihai amaçlarım arasında. 

Bu bağlamda Yoga nedir diye soracak olursak 
Yoga ve tasavvuf, her ikisi de insanın içsel yol-
culuğuna ve ruhsal gelişimine odaklanan, derin 
manevi disiplinlerdir, diyebiliriz. Yoga, Hindistan 
kökenli bir uygulama sistemi olarak, bedeni, zih-
ni ve ruhu uyumlu hale getirmeyi amaçlarken, 
tasavvuf ise İslam’ın mistik yönü olarak, insanın 
Allah’a yaklaşma çabasını anlatır. Her iki öğreti de 
insanın özündeki ilahi gerçeği aramayı ve içsel 
huzuru bulmayı hedefler, fakat yöntemleri ve 
felsefeleri farklıdır.

YOGA, 
TASAVVUF 
VE İNSAN
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Yoga ve Tasavvuf Arasındaki Temel 
Benzerlikler

1. İçsel Huzur ve Dinginlik Arayışı: Yoga, bedeni çeşitli 
pozisyonlarla (asanas) ve nefes egzersizleriyle 
(pranayama) arındırmayı amaçlarken, tasavvuf 
da kalbin arınmasını ve Allah’a yönelmesini 
savunur. Her iki uygulama da kişiyi içsel huzura 
ve dinginliğe götürmeyi hedefler.

2. Farkındalık (Mindfulness) ve Zihinsel Yönelim: 
Yoga’nın pratiklerinde zihnin sakinleşmesi ve 
tamamen anı yaşamak büyük bir yer tutar. 
Benzer şekilde tasavvufta da “nefsin terbiyesi” 
çok önemlidir. Tasavvuf, kişinin egosundan 
(nefsinden) arınarak, sadece Allah’a yönelme-
sini savunur.

3. Bedenin ve Ruhun Bütünlüğü: Yoga, bedenin 
fiziksel sağlığını, zihnin ise manevi sağlığını 
geliştirmeyi amaçlar. Tasavvuf ise bedeni bir 
“emanet” olarak görür ve onun ruhsal gelişime 
hizmet etmesini ister. Yoga’daki “bütünlük” an-
layışı, tasavvuftaki “bedenin ve ruhun uyumu” 
ile örtüşür.

4. Zikir ve Mantra: Tasavvufta, Allah’ı anmak ve 
zikretmek, bir çeşit içsel odaklanma yöntemi-
dir. Benzer şekilde, bazı yoga disiplinlerinde 
de mantra tekrarı yapılır. Bu, kişinin zihin ve 
ruhunu tek bir noktada yoğunlaştırarak manevi 
bir deneyim yaşamasına yardımcı olur.

Yoga ve Tasavvuf Arasındaki Farklar

1. Felsefi Temeller: Yoga, Hinduizm’in bir parçası 
olarak, ruhun özgürlüğüne ulaşmayı amaçlar. 
Hinduizm’de “Moksha” (kurtuluş) kavramı, kişisel 
benliğin (Atman) evrensel benlikle (Brahman) 
birleşmesini ifade eder. Tasavvufta ise özgür-
leşme, Allah’a yakınlaşmak ve O’nun iradesine 
teslimiyetle elde edilir.

2. Pratik Yöntemler: Yoga, bedensel hareketler, 
nefes kontrolü ve meditasyon gibi çeşitli tek-
niklere dayanır. Tasavvuf ise daha çok zikir, dua, 
tefekkür ve mürşit rehberliğinde yapılan irfani 
bir yolculuktur. Yoga’nın fiziksel yönü, tasav-
vuftaki manevi yolculukla karşılaştırıldığında 
daha belirgindir.

3. Evrensellik ve Dini Çerçeve: Yoga genellikle 
evrensel bir pratiğe dönüşmüşken, tasavvuf 
İslam’ın bir alt disiplinidir ve belli bir dini inanca 
dayanır. Yoga, Hinduizm’in ruhsal öğretilerini 
içeriyor olsa da zamanla sekülerleşmiş ve dünya 
çapında birçok farklı kültürde uygulanabilir 
hale gelmiştir.

Nihayetinde Yoga ve tasavvuf, benzer bir ruhsal 
hedefe yönelir: İnsanın içsel benliğini keşfetmesi 
ve „Yaratıcı“ ile daha derin bir bağ kurması. Ancak 
bu iki disiplinin kullandığı yöntemler, kültürel ve 
dini temelleri farklıdır. Yoga, bedensel ve zihinsel 
dengeyi bulmaya odaklanırken, tasavvuf daha çok 
kalbin arınması ve ilahi aşkın tecrübe edilmesiyle 
ilgilidir. Her iki sistem de insanı içsel yolculuğunda 
daha derin bir farkındalık ve huzura yönlendirebilir.

Yukarıda 
bahsettiğim YOL’da benimle 

beraber yürümek ve yoga yapmak 
isterseniz, aşağıda belirtiğim adreste 

yoga dersleri vermekteyim. 

Adres: Nachbarschaftsheim Schöneberg E.V.

Rheinstraße 53-54, 12161 Berlin

Tel:  0049 178 269 19 16

e-mail: handantoruk19@gmail.com 

YOGA 
DERSLERİNE 

KATILMAK 
İSTER 

MİSİNİZ?
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“Yas Yolculuğu” 
Feridun Zaimoğlu’nun Kaleminden  

Bir Baba ve Oğul Hikayesi

Almanya’nın edebiyat sahnesinde derin izler bırakan Türk kökenli yazar Feridun 
Zaimoğlu, 19 Şubat’ta KiWi Yayınları’ndan çıkacak olan yeni romanı “Sohn ohne 

Vater-Babasız Oğul” ile okurlarıyla buluşmaya hazırlanıyor. 
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Bu eser, bir yazarın babasının vefatının 
ardından Türkiye’ye, babasının mezarına 
yaptığı unutulmaz yolculuğu anlatıyor. 
Kiel’de yaşayan ve uçuş korkusu olan 
anlatıcı, iki arkadaşıyla birlikte karavanla 
Almanya’dan Türkiye’ye uzanan, Linz, 
Szeged ve Edirne üzerinden Edremit’e 
kadar süren beş bin kilometrelik bir 
yolculuğa çıkıyor. Bu macera, aile 
bağları, hatıraların güvenilmez doğası 
ve yabancı bir ülkede kök arayışı te-
malarını derinlemesine işliyor.

1964 yılında Bolu’da doğan Zaimoğlu, 
bir yaşındayken ailesiyle Almanya’ya 
göç etti. 1995 yılında yayımlanan ilk 
kitabı “Kanak Sprak” ile edebiyat dün-
yasına adım atan yazar, o tarihten bu 
yana roman, hikâye, deneme ve tiyatro 
oyunu gibi çeşitli türlerde eserler verdi. 
Almanya’daki Türk göçmenlerinin ikinci 
ve üçüncü kuşaklarının sorunlarını 
eserlerinin merkezine alan Zaimoğlu, 
“Abschaum”, “Leyla” ve “Siebentür-

meviertel” gibi romanlarıyla tanınıyor.

Kariyeri boyunca birçok prestijli ödüle 
layık görülen Zaimoğlu, Friedrich-Hebbel 
Ödülü, Adelbert von Chamisso Ödülü, 
Hugo Ball Ödülü, Grimmelshausen 
Ödülü ve Corine Edebiyat Ödülü gibi 
önemli ödüllerin sahibidir. Berlin 

Ayrıca, 2016 yılında Berlin Edebiyat 
Ödülü’ne layık görülmüş ve Berlin Hür 
Üniversitesi’nde “Heiner-Müller Konuk 
Profesörlük” kürsüsünde görev almıştır. 

“Sohn ohne Vater”, Zaimoğlu’nun kişisel 
deneyimlerinden esinlenerek kaleme 
aldığı bir roman olarak dikkat çekiyor. 
Yazarın babasını kısa bir süre önce 
kaybetmiş olması, eserin duygusal 
derinliğini artırıyor. Bu yeni roman, aile 
bağları, yas süreci ve kültürel kimlik 
arayışı gibi evrensel temaları işlerken, 
Zaimoğlu’nun ustalıkla kullandığı dili 
ve anlatım gücüyle okurları derinden 
etkileyecek bir eser olarak öne çıkıyor.

5 Mart - Saat 19.00

Vagantenbühne, Kantstraße 12a, 
10623 Berlin 

10 Mart - Saat 19.30

Studio LCB Literarisches Colloquium, 
Am Sandwerder 5, 14109 Berlin

Feridun Zaimoğlu,  
5 ve 10 Mart tarihlerinde  
Berlin’de yeni kitabının  
okuma akşamına 
katılacak ve okurlarıyla 
buluşacak.
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Sohbetimize, son çıkan hikâye kitabı Ada, Adam ve Kadın üzerinden 
başlıyoruz. Böylesine deneyimli bir ustayı bulmuşken sormak 
istediğim pek çok soru var:

Hikaye kitabınızın girişinde bir fotoğraf var. Ayvalık 
sokaklarında dolaşan bir kader kısmetçi, bir tavus kuşu, 
bir keklik ve bir tavşandan oluşan ekmek teknesiyle 
görülüyor. Bu fotoğraf sizi nasıl bu kadar etkiledi? 444 
sayısının gizemi nedir? Tüm bunlar nasıl evrilip bu 
kitaba ilham kaynağı oldu?

Ayvalık’ta yayımladığımız, benim yayın yönetmeliği yaptığım, 
Kidonya dergisinde yer alan Ayvalıklı fotoğrafçı Önder Aksoy’un 
“Kader Kısmetçi” fotoğrafından yola çıkan Enis Batur, “444” ki-
tabını (Sel Yayınları, 2020) hazırlamıştı. 25 yazardan bu fotoğraf 
üzerine 444 sözcükle yazmalarını istemişti. Ben de yazdım o 
kitaba. Ama, o fotoğraf, bende bitmedi. İçimde yazılıp durdu. Ben 
de o fotoğraftakileri kendi anlatımlarıyla 444 sözcükle anlatmaya 
çalıştım. Kitabın birinci bölümü “Mesellerin Meseleleri” başlığını 
taşıyor. Yani fotoğraf, tavşan, keklik, tavus kuşu, kafes, sokak, 
kahvedekiler, maniler, anayla kız, gece... meselelerini kendileri 
anlattılar 444 sözcükle.

Bir Akşam Gültekin Emre ile:
Sanat ve Edebiyat Üzerine
Bir sanatçı kahvesinde, akşam saatlerinde usta şair Gültekin Emre ile buluşuyoruz. Yaşı, 
tecrübesi, uzaktan serinkanlı duruşu, her şeyden önce edebiyatıyla beni biraz çekingen 
yapıyor görüşmeden önce. Üstelik randevu gününü ve saatini karıştırmışım, geç de kalmı-
şım. Ciddiyetini bozmadan, “Biraz daha gecikseydiniz kalkacaktım,” diyor. Ama bu sözleri 
bir azar gibi değil, daha çok bir nezaket uyarısı gibi.

Sohbet ilerledikçe, Gültekin Emre’nin yalnızca iyi bir edebiyatçı değil, aynı zamanda bir 
edebiyat âşığı olduğunu anlamakta gecikmiyorum.

Nesrin Kişmar, Berlin, Ocak 2025
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Kitabın adı nasıl ortaya 
çıktı? Ada, Ayvalık’ı temsil 
ediyor gibi görünüyor. 
Peki, “Adam” ve “Kadın”ın 
hikâyedeki yeri nedir?

GE: Kitaba adını veren “Ada, Adam 
ve Kadın” da Ayvalık’ın Cunda’sı için 
hazırlanan bir kitapta yer aldı. Cun-
da’yı ele alıyor. Ama Ayvalık’ın yanı 
sıra Berlin de var öykülerde. İnsanın 
iç dünyasına eğilmeye çalışıyorum, 
iç dünyada olup bitenleri yakalamayı 
hedefliyorum.

2021 yılında yayımlanan 
kitabınız Sanki Babamın 
Romanı çok etkileyici bir 
eser. Kitabın adının da 
hissettirdiği üzere, bu eserin 
otobiyografik bir yönü var mı? 
Roman fikri nasıl doğdu?

“Sanki Babamın Romanı”, Florensa’daki 
bir uluslararası etkinlikten dönerken, 
pervaneli uçağın bir pervanesinin 
bozulması üzerine üç buçuk yaşın-
dayken kaybettiğim babama doğru 
bir düşsel yolculuğu ele alıyor. Hem 
biyografik unsurlarla beslendi roman 
hem de kurmaca yanıyla da farklı bir 
yapı oluşturdu. Babam üzerine ağa-
beylerimden, annemden duyduklarım 
benim ufkumu açtı.

Kitabınızın yazım 
tekniği oldukça dikkat 
çekici. Kelimeler arasında 
kullandığınız noktalamalar 
okuyucunun dikkatini hiç 
bölmüyor; aksine, bir an durup 
düşünmesini sağlıyor. Bunu 
yaparken amacınız neydi? 
Yazarken her eserinizde farklı 
bir teknik dener misiniz?

Romanda tek sözcükle cümle oluşturul-
du. Okumayı kesme ya da zorlaştırma 
değil bu yöntem. Okuduğu üzerine 
kısa bir düşünme molası. Böylece 
düşüne düşüne romanın dünyasını 
sindirmeyi amaçlıyor. 

Şiirleriniz ve yazılarınızdaki 
dil son derece 
etkileyici. Türkçenizi, 60’lı 
ve 70’li yıllarda edebiyat 
dergilerinde yayımlanan şiir ve 
öykülerin tadına benzetsem 
yanlış olmaz. Yaşınız ve eğitim 
geçmişinizden bunu anlamak 
mümkün, fakat şaşırtıcı olan, 
1980’den beri Almanya’da 
yaşıyor olmanıza rağmen 
Türkçenizi nasıl bu kadar 
güçlü koruyabildiğiniz. Bu 
konuda neler söyleyebilirsiniz?

Türkçemi korumamın en büyük nedeni, 
1980 Şubat’ında geldiğim Berlin’de 
de yeni şiir, öykü, romanları ve ede-
biyat-şiir dergilerini hiç sektirmeden 
izlememdir. Hâlâ aynı titizlikle yeni 
yayınları, şiir ve edebiyat dergilerini 
hiç kaçırmadan izlemem, okumam 
sürüyor. Böylece 45 yıldır ülkemin 
edebiyatından hiç kopmadım ve belli 
başlı dergilere hep yazdım. Önemli 
yayınevlerinde yayımlandı kitaplarım. 
Ayrıca şiir kitapları üzerine hemen 
hemen her hafta Cumhuriyet Kitap 
dergisine yazdım. Başkalarının şiirleri 
üzerine çözümlemeler ve düşünceler 
geliştirirken de şiirimi geliştirdim. Şiir, 
başkalarının şiirlerini okuyarak gelişir. 
Öykü ve roman da öyle. El alacağınız 
yazarı böyle bulursunuz, keşfedersiniz.

Edebiyat alanındaki 
gelecekteki projeleriniz 
neler? Merhaba 
okuyucularıyla paylaşmak 
ister misiniz?

Yeni öykü ve şiir dosyam bu yıl içinde 
yayımlanacak. Ayrıca 1980’den başlayarak 
Berlin anılarımı da yazıyorum “Gurbet 
Ansiklopedisi” adı altında. Berlin’e 
gelene kadarki anılarım “Yitik Kent 
Ankara” (2008) kitabımda yazmıştım.

Röportaj için çok teşekkür 
ediyorum. Yeni eserlerinizi 
sabırsızlıkla bekliyoruz.

G
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Almanya Göç Raporu
Açıklandı

Almanya Federal Göç ve Mülteciler 
Dairesi’nin (BAMF) Araştırma Mer-
kezi tarafından her yıl hazırlanan 
Göç Raporu, 2023 yılına dair detaylı 
istatistiklerle birlikte Federal Kabi-
neye sunuldu. 

Rapora göre, Almanya’ya 2023 yılında 
1,93 milyon kişi göç ederken, 1,27 
milyon kişi ülkeyi terk etti. Böylece 
net göç, bir önceki yıla göre yaklaşık 
yarısı kadar azalarak 663 bin kişi 
olarak kaydedildi.
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Almanya’ya Göç Raporundaki 
Önemli Veriler

En Çok Göç Eden Ülkeler

72 bin 400 kişi

Avrupa Birliği dışından 
gelen çalışma izni sayısı

%0,9 azalma

2022’ye 
kıyasla

40 bin+

Almanya’ya eğitim için 
gelen öğrenci sayısı

%2,7

Eğitim göçü oranındaki 
azalma

Genel Göç Verileri

Almanya’ya göç eden kişi sayısı 1,93 milyon

Almanya’dan ayrılan kişi sayısı 1,27 milyon

Net göç 663 bin kişi

Sebep: Ukrayna’dan 
gelen mülteci 
sayısındaki düşüş (%30 
oranında azalma)

Ukrayna Göçmenleri

2023 yılında Ukrayna’dan 
gelen kişi sayısı

En çok göçmenin 
geldiği ülke Ukrayna276 bin

En Çok Göç Eden Ülkeler

%13 %9,8 %6,5 Romanya, Ukrayna, Polonya ve Bulgaristan
Ukrayna Romanya TürkiyeGöçmenlerin 

geldiği ülkeler 
(yüzdelik oranlar)

Almanya’dan ayrılanların göç ettiği ülkeler

Göçmen Kökenli Nüfus

nüfusun
%29,7’si

24,9 milyon

Almanya’da göçmen 
kökenli kişi sayısı

2021’e kıyasla 
artış %2,4 Göçmen kökenli-

lerin yaklaşık yarısı 
Alman vatandaşı.

Üçte ikisi bizzat Alman-
ya’ya göç etmiş birey-
lerden oluşuyor.

Sığınma Başvuruları

329 bin 120 kişi
%51,1

2023’te toplam ilk 
sığınma başvurusu

2022’ye 
göre 
artış

2024 yılında, 
Sığınma baş-
vurularında 
100 bin kişilik 
düşüş yaşandı

%31,2 Suriye

%15,6 Afganistan

%18,6 Türkiye

%34,6 Diğer

Sığınmacıların 
geldiği  
ülkeler
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Almanya ekonomisi 2024’te yine küçüldü:
Sorunlar Derinleşiyor

Almanya ekonomisi, ikinci yıl üst üste  küçülmeye devam etti. 
Federal İstatistik Kurumu’nun  yaptığı ilk hesaplamalara göre, 

2024 yılında fiyatlardan arındırılmış gayrisafi yurt içi hasıla 
(GSYİH) bir önceki yıla kıyasla yüzde 0,2 oranında geriledi. 

Federal İstatistik Kurumu Başkanı 
Ruth Brand, 2024 yılında ekonomik 
büyümenin önünde birçok konjonk-
türel ve yapısal engelin bulunduğunu 
vurguladı. Brand, “Alman ihracat 
ekonomisi önemli pazarlarda giderek 

artan rekabet baskısı altında. Bunun 
yanı sıra yüksek enerji maliyetleri, 
faiz oranlarının uzun süredir yüksek 
seviyede seyretmesi ve ekonomik 
belirsizlikler Alman ekonomisini 
olumsuz etkiledi” dedi.
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Almanya Ekonomisi 2024 
Önemli Veriler

Genel Ekonomik Performans

• GSYİH: 2024 yılında %0,2 küçülme 
(2023: %0,3 küçülme)

• Başlıca Sorunlar

• Artan rekabet baskısı

• Yüksek enerji maliyetleri

• Faiz oranlarının uzun süredir yüksek 
seviyelerde olması

• Ekonomik belirsizlikler

Sanayi ve İnşaat Sektörü

• Sanayi üretimi: %3 düşüş

• Makine mühendisliği ve otomotiv 
sektörlerinde ciddi kayıplar

• Kimya ve metal gibi yoğun enerji 
gerektiren sektörlerde düşük üretim

• İnşaat sektörü: %3,8 küçülme

• Artan inşaat maliyetleri ve yüksek faiz 
oranları, konut inşaatlarını yavaşlattı

Hizmet Sektörü ve Tüketim

• Hizmet sektörü: %0,8 büyüme

• Bilgi ve iletişim sektörü: %2,5 büyüme

• Kamu yönetimi, eğitim ve sağlık: 
%1,6 büyüme

• Özel tüketim harcamaları: %0,3 artış

• Sağlık harcamaları: %2,8 artış

• Restoran ve otel harcamaları: %4,4 
düşüş

• Giyim ve ayakkabı harcamaları: 
%2,8 düşüş

İhracat ve İthalat

• İhracat: %0,8 düşüş

• Elektrik ekipmanları, makineler 
ve otomotiv sektörlerinde ihracat 
kayıpları

• İthalat: %0,2 artış

Toplam Yatırımlar

• 2024 yılında yatırımlar: %2,8 geriledi

• Konut sektörü yatırımları: %3,5 düşüş

• Makine ve araç alımları: %5,5 düşüş

İşgücü Piyasası

• Çalışan sayısı: 72 bin kişi artışla 46,1 
milyon

• Büyüme, büyük ölçüde kamu 
hizmetleri, eğitim ve sağlık sektö-
ründen kaynaklandı

2025 Yılı Beklentileri

• Ekonomik büyüme tahmini: %0,2 
(Almanya Merkez Bankası)

• Riskler:

• Donald Trump’ın ABD’deki seçim 
zaferi sonrası olası yüksek gümrük 
vergileri

• ABD ile AB arasındaki ticaret ça-
tışması endişeleri
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Berlin Türk-Alman İş Dünyasının Kalbi 
TDU’nun Yeni Yıl Resepsiyonunda Attı

Türk-Alman İşverenler Birliği’nin (TDU) gelenekselleşen yeni yıl resepsiyonu, 
Berlin iş dünyasının yanı sıra siyaset, sanat, medya ve sivil toplumun önde gelen 

isimlerini bir araya getirdi. Berlin Capital Club’da gerçekleşen bu özel gece, 
önemli konuşmalar ve duygusal anılarla hafızalara kazındı. 

Savaş ve Krizin Etkilerine 
Dikkat Çekildi

Etkinliğin açılış konuşmasını yapan 
TDU Başkanı Remzi Kaplan, dünya 
genelinde yaşanan zorluklara dik-
kat çekti. “Savaşlar ve ekonomik 
krizler hepimizi derinden etkiliyor” 
diyen Kaplan, özellikle artan enerji 
maliyetlerinin işletmeleri zorladığını 
vurguladı. Kaplan, politik sorumlulara 
seslenerek, “Alman ekonomisini 
canlandırmak için bir an önce köklü 
bir çözüm bulunmalı” çağrısında 
bulundu. Ayrıca Türkiye kökenli 
iş insanlarının gençlere meslek 
eğitimi konusunda destek olmaya 
her zaman hazır olduğunu belirtti. 
Kaplan, 23 Şubat’ta yapılacak erken 
genel seçimlerde Türkiye köken-

li seçmenlerin mutlaka sandığa 
gitmesi gerektiğinin altını çizerek, 
“Gönlünüzden geçen demokratik 
bir partiye oy verin,” dedi.

Duygu Dolu Bir Veda 
Konuşması

Görev süresi dolan Türkiye’nin Berlin 
Büyükelçisi Ahmet Başar Şen, veda 
konuşmasıyla katılımcıları duygu-
landırdı. Berlin’deki görev süresince 
Türk-Alman toplumları arasındaki 
bağları güçlendirmek için büyük çaba 
harcadığını belirten Büyükelçi Şen, 
“Bu dostluk, işbirliği ve dayanışmanın 
devam etmesini diliyorum. Bağları 
daha da güçlendirelim” sözleriyle 
alkış topladı.

Başbakan Wegner: “Türk 
Toplumunun Katkısı Büyük”

Berlin Eyalet Başbakanı Kai Wegner, 
resepsiyondaki konuşmasında Türkiye 
kökenli insanların Berlin’e sağladığı 
katkılara övgüde bulundu. Wegner, 
“Berlin’in çeşitliliği ve dinamizmi, 
Türk-Alman toplumu sayesinde daha 
da güçleniyor. Girişimcilik ruhunuz 
şehrimizi ileriye taşıyor” dedi. Ayrıca 
Türkiye ile Almanya arasındaki dos-
tane ilişkilere vurgu yapan Wegner, 
Berlin’de yaşayan Türk toplumunun 
iki kültür arasında önemli bir köprü 
görevi gördüğünü belirtti.
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TDU Yönetim 
Kuruluna Tavsiyem

Mekan güzel ama bir daha böyle kalabalık 
bir etkinlik bir daha orada yapılmamalı.  

Bence Kai Wegner gibi ağır Alman konuklar 
varken, yapılan konuşmaları bir de Türkçe 

yapmanın bir anlamı yok. 
Bu tür etkinliklerde konuşmaları mümkün 

olduğu kadar kısa tutmak en doğrusu

Kimler Katıldı?

Bu özel etkinlik, birçok önemli ismi 
ağırladı. Berlin Eğitim, Gençlik ve Aile 
Senatörü Katharina Günther-Wünsch, 
Kuzey Kıbrıs Büyükelçisi Emine Andız 
Ertürk, Kırgızistan Büyükelçisi Omurbek 
Tekebaev, Kazakistan Elçi Müşaviri Ma-
rat Karimov, Berlin Başkonsolosu İlker 
Okan Şanlı, görev süresi dolan Büyü-
kelçi Ahmet Başar Şen ve daha birçok 
yerel politikacı, milletvekili ve ekonomi 
temsilcisi resepsiyonda bir araya geldi.

Geceden notlar

• TDU’nun geleneksel yeni yıl resepsi-
yonu iş dünyasına yakışan bir mekan 
olan Berlin Capital Club’te yapıldı.

• ANCAAAK, mekanın kapasitesini 
zorlayacak sayıda davetli olduğu 
için çok sıkışık bir görüntü verdi.

• Mekanın yapısı da yapılan konuşma-
ların herkes tarafından dinlenmesine 
müsait değildi.

• Gecenin sunumunu gençliğinde 
Almanya Türk güzeli seçeilen Hülya 
Gülseçkin üstlendi. 

• TDU Başkan Remzi Kaplan, konuş-
ması öncesinde ve sırasında, en 
az 4-5 kez misafirleri dinlemeleri 
konusunda uyarmak zorunda kaldı. 
Ama sonuç değişmedi. Salondaki 
uğultu, konuşmaları bastırdı. 

• Berlin Eyalet Başbakanı Kai Weg-
ner, yeni partneri Katharina Günt-
her-Wünsch ile davete eşlik etti.

• Yeni yıl resepsiyonu bir kez daha 
şunu gösterdi ki; bu etkinlikler TDU 
genel sekreteri Doğan Azman ol-
madan olmuyor. Tabi Yeşim hanımı 
da unutmamak gerekir. 

• Gecenin en şık giyinenleri elbetteki 
yine kadın girişimcilerdi. Erkek mi-
safirler bu tür davetleri biraz sallıyor. 
(Ben dahil). Her hangi bir resepsiyona 
gider gibi özensiz giyiniyorlar. 

35

Ekonomi



Almanya’da Yaşlı Bakım Sektöründe 
Yeni Bir Eğitim Kurumu:
Çeşitlilik Odaklı BRICKS 
Pflegeakademie Açıldı

Yaşlanan nüfusun bakım, sağlık ve sosyal ihtiyaçlarını karşılamak için yetişmiş 
ve kültürel hassasiyet sahibi bakım profesyonellerine duyulan ihtiyaç daha da 

ön plana çıkıyor. Özellikle, Almanya’daki göçmen topluluklarının bakım talepleri, 
dil ve kültür faktörleri sebebiyle farklı bir yaklaşım gerektiriyor. Bu bağlamda, 

Berlin’de yeni açılan BRICKS Pflegeakademie sektöre önemli bir katkı sağlamak 
amacıyla faaliyetlerine başladı.

BRICKS Pflegeakademie’nin 
Açılışı ve Vizyonu

BRICKS Pflegeakademie, Aralık 
2024’te düzenlenen renkli bir törenle 
hizmete başladı ve çeşitli sektörlerden 
önemli isimlerin katılımıyla büyük 
ilgi gördü. Törene, Kurucu Ortaklar 
Sinan Ilhan ve Chris Gomez’in yanı 
sıra, Türkiye Cumhuriyeti Berlin 
Başkonsolosu İlker Okan Şanlı, 
SPD Fraksiyon Başkanı ve Abgeo-
rdnetenhaus üyesi Raed Saleh, ve 

Okul Müdiresi Hamindokht Klein 
de katıldı. 

Okul, 1 Ekim 2024’te resmi olarak 
tanınan bir bakım eğitim merkezi 
olarak faaliyete geçti ve şimdiden 
232 öğrenciye ev sahipliği yapıyor. 
Öğrencilerin yüzde 90’ının göç-
men kökenli bireylerden oluşması, 
kurumun çeşitliliği teşvik eden bir 
yapıda olduğunu gösteriyor. Bu 
sayede BRICKS Pflegeakademie, 
yalnızca mesleki eğitim değil, aynı 
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zamanda entegrasyonu güçlendiren 
bir rol üstleniyor.

Kurucu Ortak Sinan Ilhan, açılış 
konuşmasında kurumun hedeflerini 
şu sözlerle dile getirdi:

“Bakım sektörü, toplumların gelece-
ğini şekillendiren en kritik alanlardan 
biridir. Almanya’da yaşlanan ciddi 
bir nüfus var. Bu nüfusun içinde 
yabancı kökenli, dini hassasiyetleri 
bulunan ve aynı zamanda yaşlanan 
insanlar var. Eğitimimizde en önemli 
müfredatlardan biri, kültürler arası 
hassasiyetin korunmasıdır. Amacı-
mız, toplumun ihtiyaçlarına yönelik 
çözümler üreterek bakım sektörüne 
katkı sunmaktır.”

Federal İstatistik Dairesi 
verilerine göre

• Almanya’da bakım ihtiyacı olan 
kişi sayısı: 2023’te 4.961.000

• Bu sayının 2055’e kadar yüzde 
37 artarak 6.784.000’e ulaşması 
bekleniyor.

• Berlin’de 2021’deki bakıma muh-
taç kiyi sayısı 186.000 

• Berlin’de 2055’e kadar bu sayının 
273.000’e yükselmesi bekleniyor.

• Brandenburg gibi çevre bölgelerde 
de benzer artışlar öngörülüyor.

• 2022 yılı itibarıyla Almanya’da 
yaklaşık 200.000 bakım personeli 
açığı bulunuyor.

• Gelecekte bu açığın daha da 
büyümesi bekleniyor.

• Kalifiye eleman eğitimi ve sek-
törde tutundurulması ciddi bir 
zorluk olarak görülüyor.

• Göçmen kökenli çalışanların 
sektöre entegrasyonu, çözüm 
için önemli bir fırsat sunuyor.
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Alman Basınında Dikkat Çeken 
Başlıklar

• 1,5 Milyon Sağlık Turisti

2023 yılında Türkiye, 1,5 milyon sağlık 
turisti ağırladı. Saç ekimi, güzellik 
ameliyatları ve göz operasyonları 
bu alandaki en yaygın tercihlerden 
oldu. Almanya’dan 100 bin kişi bu 
tedaviler için Türkiye’yi tercih etti.

• 2,3 Milyar Dolarlık Gelir Ama 
Hayal Kırıklığı

Türkiye, sağlık turizminden 2023’te 
2,3 milyar dolar gelir elde etti. Ancak 
geçmişte yapılan tahminler, bu ra-
kamın 20-25 milyar euroyu bulması 
yönündeydi. Sağlık Bakanlığı’na 
göre, beklentiler karşılanamadı.

• Altın Çağ Geride mi Kalıyor?

Özellikle Avrupa’daki kliniklerin 
2.000 euroya saç ekimi operasyon-
ları yapmaya başlaması, Türkiye’ye 
olan talebi azaltıyor. Doktor Koray 
Erdoğan, “Türkiye’nin altın çağı 
sona yaklaşıyor olabilir,” diyerek 
uyarılarda bulundu.

Operasyonlarda Artan Çeşitlilik

Alman basını, Türkiye’de saç ekiminin 
yanında sakal, bıyık ve kaş ekimi gibi 

işlemlerin de sıklıkla talep gördüğüne 
dikkat çekti. Bazı kliniklerde bu ope-
rasyonlara burun estetiği gibi işlem-
lerin dahil edildiği vurgulandı. Serkan 
Aygın Kliniği’nden bir yetkili, saç ekimi 
operasyonlarının artık “ana akım” hale 
geldiğini belirtti.

Hatalar ve Riskler Gündemde

İnternet forumlarında operasyonlarda 
yaşanan hatalar da gündeme taşındı. 
Almanca habere göre, bazı hastalar 
saçlarının yanlış yöne çıktığını ya da 
birkaç yıl içinde döküldüğünü ifade etti.

Almanya Basını: Sektör Risk 
Altında

Alman basını, Türk sağlık turizminin 
son yıllarda popülerliğini koruduğunu 
ancak sektörün Avrupa’daki yeni rakip-
ler ve iç dinamikler nedeniyle zorlu bir 
sürece girdiğini yazdı. Özellikle, devletin 
bu alanda beklentilerin altında kalan 
gelirleri ve sağlık turistlerinin yeni ter-
cihlerinin sektörün geleceğini tehlikeye 
atabileceğine işaret edildi.

Türkiye, sağlık turizmi alanında rekabet 
gücünü korumak için yeni stratejilere 
ihtiyaç duyacak gibi görünüyor. Avrupa 
ile olan rekabet ve daha düşük maliyetli 
alternatiflerin artışı, bu alandaki fırsatları 
daraltabilir.

Alman Basını Sağlık Turizmini 
Masaya Yatırdı: “Türkiye’nin Altın 
Çağı Sona mı Eriyor?”
Türkiye’nin eşsiz plajları, olağanüstü misafirperverliği ve 
sağlık turizmi denildiğinde özellikle saç ekimi operasyonları 
ile öne çıkan bir ülke olduğu herkesçe biliniyor. Ancak 
Alman basınında çıkan son haberlere göre, bu sektörde 
işler eskisi kadar parlak gitmeyebilir. Özellikle saç ekimi 
merkezi olan İstanbul’un geleceği artık sorgulanıyor.
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Teknoloji Dünyasında
Çığır Açan Yenilikler

Teknoloji ve sağlık sektörü, her geçen 
gün daha da dönüştürücü gelişmelere 
sahne oluyor. Bu ay, Nintendo’nun heye-
canla beklenen Switch 2’yi tanıtmasından 
Sony’nin koku deneyimi ekleyen PlayS-
tation hamlesine kadar birçok büyük 
yenilik dikkat çekiyor. Sağlık alanında ise 
Neuralink, beyin çipiyle engelli bireylerin 

hayatını dönüştürmeye yönelik adımlar 
atarken, süpersonik uçaklar ve karbon 
fiber metro trenleri sürdürülebilir ulaşım 
için yeni bir vizyon sunuyor. Hem dijital 
dünyada hem de fiziksel alanda yapılan 
bu yenilikler, teknolojiyle sağlık ve yaşam 
standartlarını nasıl dönüştürebileceğini bir 
kez daha gözler önüne seriyor.

Koku Özelliği

Sony oyun konsolu PlayStation’a “koku” özelliği 
eklemek için çalışıyor. Future Immersive Enterta-
inment Concept (FIEC) projesi altında geliştirilen 
bu özellik şirketin dört sene önce aldığı bir patente 
dayanıyor. Bu teknoloji ilk olarak “The Last of Us” 
oyununda kullanılacak.

Nintendo Switch 2

Nintendo uzun zamandır beklenen el oyun konsolu 
“Switch 2”ye ait bazı ayrıntıları paylaştığı bir video ile 
tanıttı. Bir önceki seriye kıyasla daha büyük olduğu 
dikkat çeken el konsolunun yan kontrol düğmeleri 
(Joy-Con) ise muhtemelen mıknatıs ile ana gövdeye 
yerleşiyor. Ses çıkışı yanında bir de C tipi USB bağlantısı 
bulunuyor. İlk nesil Switch oyunlarını da çalıştırabilecek 
cihazın en büyük hedefi, birinci serinin 146 milyonluk 
satış adedini geçmek.
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Apple Ürünleri 

Apple’dan sızdırdığı gelişmelerle sıkça gündeme gelen Bloomberg analisti Mark Gurman, şirketin bu 
yıl boyunca duyuracağı ve piyasaya süreceği neredeyse her şeyi yayımladı. Özetle: ince kasalı yeni seri 
“iPhone Air”, yeni tasarımıyla Apple Watch SE, M4 işlemcili Mac Studio, iPad 11 ve yeni Magic klavye 
ve birkaç şey daha.

META Eleman Çıkaracak

Instagram, WhatsApp, Facebook ve Threads gibi 
platformların çatı şirketi Meta çok hassas bir yıla 

girdiklerini ve çalışanların yüzde 5’iyle yolları ayıracak-
larını duyurdu. (Şirketin 72 bin çalışanı var.)

Çinli Hacker’ler

ABD Adalet Bakanlığı kendi sistemine bağlı 4 bin 258 
bilgisayarda zararlı yazılım tespit ettiğini ve bu uygu-
lamaları sildiğini açıkladı. Çin devletine bağlı çalışan 
“Mustang Panda” (Twill Typhoon) adlı siber suç çetesi 
tarafından yüklendiği iddia edilen “PlugX” adlı zararlı 
USB bellekler üzerinden sisteme sızmış.
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Sosyal Medyayı Kurtarma 
Projesi

Aralarında Facebook’un erken dö-
nem yatırımcısının da bulunduğu 
bir teknoloji grubu, sosyal medyayı 
milyarderlerin kontrolünden kurtar-
mak ve bağımsız bir yapı kurmak 
için harekete geçti. 30 milyon dolar 
fon ile başlayan “Free Our Feeds” 
girişim özgür, merkeziyetsiz ve açık 
platformları destekleyecek.

Twitter alternatifi Bluesky, Instag-
ram ile rekabet edecek (AT Protocol 
üstünde çalışan) Flashesadlı yeni 
bir uygulama duyurdu. Bluesky’da 
paylaşılan görseller otomatik olarak 
Flashes uygulamasında da paylaşı-
lacak. (Tersi de geçerli)

Instagram’a (merkeziyetsiz) bir rakip 
daha var: “Pixelfed”. Mastodon gibi 
ActivityPub protokolü üstünde ça-
lışan hizmet 2018 yılından bu yana 
geliştirilme sürecinde. Geliştiricisi 
Daniel Supernault, ismini ilk olarak 
TikTok’un merkeziyetsiz rakibi Loops 
ile duyurmuştu.

Çin ile Rekabet 

Yapay Zeka Sektörünün önemli oyuncusu Open 
AI, açıkladığı yeni vizyonunda Çin ile teknoloji 
yarışında rekabetçi kalabilmek için dış yatı-
rımlara ve destekleyici düzenlemelere ihtiyaç 
duyduklarının altını çizdi. CEO Sam Altman, 
dünya genelindeki fonlarda yapay zeka proje-
lerine yatırım için bekleyen yaklaşık 175 milyar 
dolar bulunduğunu ve ABD’ye çekilememesi 
durumunda bu sermayenin Çin odaklı projelere 
kayacağını iddia ediyor.

Mamut’lar Geri Geliyor

4 bin yıl önce nesli tükenen “Yünlü Mamut”, 
yakında yeniden aramıza katılabilir. Colossal şir-
ketinin CEO’su Ben Lamm, bu hayalini Sibirya’da 
bulunan 28 bin yılık yünlü mamut fosillerden elde 
edilen hücre kalıntılarınını kullanarak yapay bir 
rahim düzeneğinde gerçekleştirmeyi planlıyor.
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Merhaba Diyara, öncelikle kendini tanıtır mısın?

Merhaba, adım Diyara. 16 yaşındayım. Berlin’de yaşıyorum 
ve yaklaşık 4 yıldır voleybol oynuyorum.

Voleybola nerede ve nasıl başladın?

Türkiye’de yaşadığım dönemde, 11 yıl boyunca İzmir’de 
kaldık. İlkokuldayken, spor öğretmenim beni voleybol 
antrenmanlarına katılmam için teşvik etti. O zamanlar 
voleybolu nasıl desem, çok havalı buluyordum, bu yüzden 
denemeye karar verdim. Kısa bir süre sonra Türkiye’de, 
Narlıdere’de bir takıma katıldım. Ancak o zamanlar ya-
şımdan ötürü biraz zorlandığım için voleybolu bıraktım. 
Daha sonra, korona döneminde Almanya’ya  geri döndük 
ve Berlin’de, Spandau’da bir takıma yazıldım. Bu takımda 
önce gençler kulübünde başladım. Daha sonra büyüklerin 
antrenörü performansımı fark etti ve beni üst gruba aldı.

Peki Bundesliga takımına geçişin nasıl oldu?

Sonrasında, şu anki spor okulum olan SC Potsdam antrenörleri 
maçlarımı izleyip beni beğenmişler. Spandau’daki antrenörümle 
tanıştıkları için de beni kendi takımlarına katmak istediklerini 
söyleyip davet ettiler. Teklif aldıktan sonra birkaç kez deneme 
antrenmanına katıldım ve simdi SC Potsdam’ın altyapısındayım. 
Aynı zamanda Brandenburg eyalet ligindeyim.

“Alman Milli Takımı’nın 
İlk Türk Voleybolcusu”

16 yaşındaki Diyara tribünde 
basketbolcu, sahada voleybolcu!

„Havalı bulduğu“ için başladığı voleybolda 18 yaş altı Alman milli takım kadrosuna çağ-
rıldı. 16 yaşındaki Diyara, Alman Kadın Voleybol milli takımındaki ilk Türk kökenli sporcu 
oldu. Voleybol maçlarını izlemek yerine basketbol maçlarını izlemeyi tercih ediyor. Ama 
oyun alanındaki tutkusu ise Voleybol. Ailesiyle İzmir’de yaşadıkları dönemde ilk kez 
voleybol oynamaya başlamış. 1,89 boyundaki Diyara artık Bundesliga takımlarından SC 
Potsdam’da oynuyor. Gelecekteki hedefi profesyonel anlamda Türkiye Birinci liginde 
oynamak. Tercih ettigi takımlar Fenerbahçe ve Eczacıbaşı.

Röportaj: Ceren Mutlu
Foto: Helmut Keiling
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Kısa süre içinde 18 yaş 
altı Alman Voleybol 
Milli Takımına 
çağrıldın. Teklif alma 
süreci nasıl gelişti?

Geçen sene Brandenburg 
takımıyla U16 Bundespokal’ını 

kazandık. Ayrıca SC Potsdam 
ile U16 takımı olarak Almanya 

şampiyonu, Eyalet şampiyonu ve 
Kuzey Almanya şampiyonu olduk. 

Bu süreçte takımımız büyük ilgi gördü 
ve turnuvalarda milli takım antrenörleri 

de oyuncuları yakından takip etti. İlgi 
gösterdikleri oyuncuları milli takım seç-
melerine davet ettiler.

Bu sayede, seçmelere katıldım ve milli 
takım kampına gidip burada düzenlenen 

antrenmanlara katıldım. Kamp birkaç gün 
sürdü ve sonunda antrenörler, performansı en 

çok göze çarpan ve beğenilen oyuncuları açıkla-
yarak takıma dahil ettiler. Şu anda ise U16 ve U18 

Almanya Milli Takımı altyapısında yer alıyorum.

Türkiye’deki voleybol, özellikle 
kız çocukları arasında, filenin 
sultanlarının başarısıyla oldukça 
popüler hale geldi. Sen voleybola 

bu nedenle mi başladın?

Aslında ben hiç voleybol izlemiyordum. 
Bizim oturduğumuz sitede bir kız vardı, 
voleybol oynuyordu. Hatta annemin arka-
daşının kızıydı ve bizim okulda oynuyordu. 
Çok iyiydi. Onları arada sırada izlerdim ve 
bu da ilgimi çekmeye başladı. Bir süre 
sonra, ‘Ben de oynamak istiyorum,’ dedim 

ve ‘Neden olmasın?’ diyerek başladım. Aslında ailem 
beni basketbola yönlendirmek istiyordu. Ablam da şu 
anda basketbolda sporcu. Boyum üzerinden basketbol 
daha uygun olur diye düşündüler. Ama ben voleybolu 
tercih ettim. Biraz direnişli bir süreç oldu, ama sonunda 
voleybolu seçtim.

Peki, Filenin Sultanlarını maçlarını takip 
etmiyor musun?

Şu ana kadar en fazla iki veya üç voleybol maçı izlemi-
şimdir. Voleybol izlemek çok ilgimi çekmiyor açıkçası. 
Daha çok basketbol izlemeyi seviyorum. Ama voleybol 
oynamayı tercih ediyorum.

Peki, basketbol oynadın mı, hiç denedin mi?

2-3 ay kadar basketbol oynamıştım. Voleybola başla-
dıktan sonra bir anlaşmazlık olmuştu ve ben voleybolu 
bırakmıştım. Almanya’ya dönmeden önce, ablamın ta-
kımına katılarak basketbol oynamaya başladım. Ancak 
basketbol oynamak pek ilgimi çekmedi. Çünkü fiziksel 
temas gerektiren bir spor ve bu durum pek hoşuma 
gitmiyordu. O yüzden basketbolu bıraktım.

Boyun kaç? Ve takımında hangi pozisyonda 
oynuyorsun?

Boyum 1.88 ile 1.89 arasında, ölçümlere göre değişiyor. 
Takımda orta oyuncu olarak oynuyorum.

Hep orta oyuncu olarak mı kalmayı 
düşünüyorsun, yoksa pozisyonun zamanla 
değişebilir mi?

Şu ana kadar hep orta oyuncu olarak oynadım. Ara 
sıra çapraz pozisyonda da deniyorum. Özellikle ant-
renmanlarda, antrenörüm bazen beni çapraz olarak 
deniyor. Ancak maçlarda genelde orta oyuncu olarak 
görev alıyorum. 
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Alman milli takımına seçildin, bu gerçekten 
büyük bir olay! Bu konuda ne hissettin?

Milli takıma alındığımı duyduğumda salonda birçok 
insan vardı. Nasıl desem, çok değişik bir histi. Gerçekten 
çok mutlu oldum, çünkü bu, yapmak istediğim bir şeydi.

Voleybol ile ilgili hedefin nedir? Profesyonel 
bir sporcu olmak mi istiyorsun yoksa 
voleybol senin için hala bir hobi mi?

İleride voleybol oynayarak para kazanmak ve profesyonel 
bir sporcu olmak isterim. Antrenörlerim de bana hep 
birincilikte şansım olabileceğini söylüyor. Bu da beni 
motive ediyor ve biraz da egomu yükseltiyor diyebilirim. 
Yani, ileride birincilikte, profesyonel bir seviyede, iyi bir 
takımda oynamak istiyorum.

Peki, Türkiye’de oynamayı ister misin? 
Özellikle kadın voleybolu Türkiye’de oldukça 
popüler

Benim ilgimi en çok Türkiye ve Polonya çekiyor. Tür-
kiye ve Polonya, voleybolun çok iyi olduğu yerler ve 
Almanya’dan çok daha önde. Eğer birincilikte oynayacak 
olursam, Türkiye’den bir takımdan teklif alsam kesinlikle 
dönmek isterdim.

Peki, Türkiye’de hangi takımda oynamak 
isterdin? Hayalindeki takım hangisi?

Fenerbahçe. 

Fenerbahçeli olduğun için mi bu takımda 
oynamak istiyorsun?

Yok, aslında sadece Fenerbahçeli olduğum için değil, 
oyuncularını da çok sevdiğim için bu takımı tercih 
ediyorum. Beni daha çok çekiyor. İkinci tercih olarak ise 
Eczacıbaşı var. Eczacıbaşı’nı da çok seviyorum.

Voleybola Türkiye’de başlamışsın.  Türkiye’de 
altyapıda öğrendiğin şeyler sana fayda 
sağladı mı?

Türkiye’de 1 yıl oynadım, ama açıkçası o zamanlar ya-
şımdan dolayı fazla ciddiye almamıştım. Daha çok okul 
takımında eğlencesine oynuyorduk diyebilirim. Yine 
de okullar arası maçlarda oldukça iyiydik, hatta iller 
ligi turnuvasına katılmıştık. Ancak o dönemde sadece 
temel şeyleri, pas, manşet gibi teknikleri öğrenmiştim. 
Vurmayı ya da oyunun daha detaylı kısımlarını bilmi-
yordum. Bu konuları Spandau’da öğrendim ve orada 
bana nasıl doğru oynanacağını öğrettiler.

Peki, gün içinde kaç saat antrenman 
yapıyorsunuz?

Günde iki kez antrenman yapıyorum. Sabah saat 
7.45’te başlayan 1 saat 40 dakikalık bir antrenmanımız 
var, ardından derslerim saat 2-3’e kadar devam ediyor. 
Derslerden sonra ise akşam antrenmanı yapıyorum. 
Antrenmanlar genelde fitness, yani vücut geliştirme 
çalışmaları ve voleybol üzerine oluyor. Programımızı 
antrenörümüz belirliyor.

Her hafta düzenli olarak maç yapıyor 
musunuz?

Çoğunlukla her hafta sonu maçımız oluyor. Şu anda 
hem Brandenburg Ligi’nde hem de Bölgesel Lig’de 
oynuyorum. Ayrıca büyüklerle de maçlara çıkıyorum. Bu 
yüzden bir hafta burada, bir hafta orada oynuyorum ve 
bu da boş zamanımı oldukça kısıtlıyor. Hafta sonu sadece 
bir günüm boş kalıyor. O gün de genelde Potsdam’dan 
Berlin’e gelmek ve tekrar Potsdam’a dönmekle geçiyor. 
Bu biraz stresli olabiliyor.

Voleyboldan ya da başka bir spor dalından 
örnek aldığın bir sporcun var mı?

Eğer bir idol söylemem gerekirse, sanırım Zehra Güneş 
derdim. Onu hem sempatik buluyorum hem de maçlar-
da gösterdiği performansı ve tarzını çok beğeniyorum. 
Birkaç kez maçlarını izledim ve her seferinde dikkatimi 
çeken o oldu.

Anladığım kadarıyla gününün çoğu sporla, 
özellikle voleybolla geçiyor. Peki, bu süreç ne 
kadar devam edecek?

Bu tempo, Abitur’u yapana kadar devam edecek. Sonra-
sında üniversiteye gidince de antrenmanlar aynı şekilde 
devam edecek, takımla birlikte. Hatta üniversite okuyan 
birçok profesyonel voleybolcu var, bu iki şeyi aynı anda 
yürütmek tamamen kişinin kendi elinde.

Şimdi yatılı okulda kalıyorsun, 

Şu anda okuduğum okul, ‘Sportschule Friedrich Ludwig 
Jahn’ olarak bilinen eyalet spor okulu. Daha önce bah-
settiğimiz gibi, bu okulda her şey kampüsün içinde yer 
alıyor. Sabah sporu, öğle sonrası dersler ve akşam ant-
renmanları gibi tüm aktiviteler bu kompleksin içerisinde. 
Bu yaşta ailemden biraz ayrı kalmak zor oluyor. Ama 
aslında benim için çok büyük bir değişiklik olmadı. Ben 
zaten çok dışa dönük biriyim, bu yüzden hızlıca arkadaş 
ve çevre ediniyorum. Ayrıca odamda da sınıfımdan dört 
kişiyle kalıyorum ve hepsi voleybolcu. Aynı katta da yine 
sınıfımdan insanlar var, yani çok eğlenceli bir ortam. 
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FATİH 
AKIN’DAN 
GAYE SU 
AKYOL
Yönetmen Fatih Akın, genç sa-
natçı Gaye Su Akyol’un hayatını 
konu alan “Sie ist ein anatolischer 
Drache-O bir Anadolu ejderhası” 
adlı belgesel için kolları sıvadı. 
Bu proje, Berlin Brandenburg 
Film Teşvik Fonu’ndan (MBB) 
100 bin euro destek alarak, 2025 
yılında desteklenen film projeleri 
arasında yerini aldı.

MBB, 2025 yılında toplamda 35 
film ve dizi projesine 4,1 milyon 
eurodan fazla destek sağlayarak, 
başkent bölgesindeki film ve dizi 
yılına güçlü bir başlangıç yaptı. 
Destek alan projeler arasında 
Fatih Akın’ın belgeselinin yanı sıra 
Aslı Özarslan ve Faraz Shariat’ın 
yönettiği “One in a Million” adlı 
dizi de bulunuyor. Bu proje, 60 
bin euro destek alarak gelişim 
aşamasına geçti.

“Sie ist ein anatolischer Drache” 
belgeseli, Gaye Su Akyol’un 
sanat yolculuğunu ve müzikal 
evrenini beyaz perdeye taşıyacak. 
Fatih Akın’ın yönetmenliğinde, 
Akyol’un kariyeri ve kişisel hika-
yesi derinlemesine incelenecek. 
Belgeselin çekim ve yayın tarihleri 
hakkında detaylar önümüzdeki 
günlerde açıklanacak.

Fatih Akın, 1973’te Hamburg’da 
doğdu. Türk asıllı Alman yönetmen, 
senarist ve yapımcı olan Akın, 
“Duvara Karşı” (2004) filmiyle 
Altın Ayı, Alman Film Ödülü ve 
Avrupa Film Ödülü gibi prestijli 
ödüller kazandı. Ayrıca, “Param-
parça” (2017) filmiyle Altın Küre 
Ödülü’ne layık görüldü. 

Gaye Su Akyol ise 30 Ocak 1985’te 
İstanbul’da dünyaya geldi. Res-
sam Muzaffer Akyol’un kızı olan 
sanatçı, Yeditepe Üniversitesi 
Antropoloji Bölümü’nden 2007 
yılında mezun oldu. Müziğe 
ortaokul yıllarında başlayan 
Akyol, “Seni Görmem İmkansız” 
grubuyla tanındıktan sonra, 2014 
yılında yayımladığı “Develerle 
Yaşıyorum” albümüyle dikkatleri 
üzerine çekti. 2017’de Ferzan 
Özpetek’in “İstanbul Kırmızısı” 
filmi için eserler besteledi. 
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TÜRKİYE’DE BAHARI
ENTACARS RENT A CAR İLE YAŞA

GENİŞ ARAÇ FİLOMUZ VE PROFESYONEL HİZMET ANLAYIŞIMIZ İLE
TÜRKİYE SEYAHATİNİZDE

ARAÇ KİRALAMA HİZMETLERİMİZLE YANINIZDAYIZ

www.entacars.com

SABİHA GÖKÇEN
HAVALİMANI OFİS

ANADOLU YAKASI
MERKEZ OFİSİ

BODRUM MİLAS
HAVALİMANI OFİS

İSTANBUL
HAVALİMANI OFİS

KOLAY ÖDEME HIZLI TESLİMAT HER ŞEY DAHİL

+90 850 242 36 82
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